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Baro başkanlarının 1 Haziran bildirisi
42. Baro Başkanları 
Toplantısı “Baroların 
Yapısında ve Seçim 
Sisteminde Yapılacağı 
Kamuoyunda 
Tartışılan Değişiklikleri 
Üzerine Görüşme” 
gündemiyle Ankara’da 
gerçekleştirildi.
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun’un da 
aralarında bulunduğu 
63 baro başkanı ile 17 
baro başkanının da 
telekonferansla katıldığı 
toplantı, sosyal mesafe 
zorunluluğundan canlı 
bağlantıyla iki salonda 
düzenlendi.
Türkiye Barolar 
Birliği Özdemir Özok 
Kongre Merkezi’nde 
gerçekleştirilen ve 
İstiklal Marşı’nın 
okunmasıyla başlayan 
toplantının açılış 
konuşmasını TBB 
Başkanı metin Feyzioğlu 
yaptı. Feyzioğlu, baro 
başkanlarının eleştirel 
konuşmalarının tümünü 
dinledi.
Toplantının ardından 

baro başkanları ortak bir 
bildiri yayınladı. Bildiri 
şöyle:
“19 Mayıs 2020 tarihinde 
TBB ve 80 baro olarak 
kamuoyuna yapılan 
açıklamada; 
Pandemi süreci 
nedeniyle esas 
gündemimizin ülkemizin 
ve mesleğimizin 
içinde bulunduğu 
ekonomik ve sosyal 
sorunların çözümü 
için çaba sarf etmek 
olduğu ve bu nedenle 
Avukatlık Kanunu’nda 
barolara ve seçim 
sistemlerine yönelik 

değişiklik girişimlerini 
doğru bulmadığımızı 
ve bu girişimlerin 
durdurularak, geri 
çekilmesini talep 
etmiştik.
Keza, avukatlarımızın 
ve barolarımızın 
ihtiyacı ve beklentisini 
karşılayacak, Avukatlık 
Kanunu hazırlanması 
aşamasında asıl 
muhatabın barolar ve 
TBB olması gerektiğini 
de vurgulamıştık.
Aradan geçen sürede 
çağrımızın dikkate 
alınmadığı, aksine 
sürecin devam ettiği 

görülmektedir.
Ülkemizin içinde 
bulunduğu böyle bir 
dönemde, Avukatlık 
Yasası’nda düşünülen 
tüm çalışmalardan 
vazgeçilerek ileriki 
dönemlerde TBB ve 
barolarla birlikte bir 
hazırlık yapılması 
yönündeki talebimizi ve 
irademizi tekrarlıyoruz.
Bu aşamada hazırlanması 
düşünülen teklifin geri 
çekilmesi halinde diyalog 
ve müzakereden yana 
olacağımızı, konunun 
tüm muhatapları ile 
görüşmeye hazır 
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1. Türkiye Barolar Birliği Başkanlığı    
2. Adana Barosu Başkanlığı     
3. Adıyaman Barosu Başkanlığı
4. Afyonkarahisar Barosu Başkanlığı
5. Ağrı Barosu Başkanlığı         
6. Aksaray Barosu Başkanlığı
7. Amasya Barosu Başkanlığı
8. Ankara Barosu Başkanlığı    
9. Ardahan Barosu Başkanlığı
10. Artvin Barosu Başkanlığı      
11. Aydın Barosu Başkanlığı      
12. Balıkesir Barosu Başkanlığı
13. Bartın Barosu Başkanlığı      
14. Batman Barosu Başkanlığı    
15. Bilecik Barosu Başkanlığı     
16. Bingöl Barosu Başkanlığı     
17. Bitlis Barosu Başkanlığı        
18. Bolu Barosu Başkanlığı        
19. Burdur Barosu Başkanlığı     
20. Bursa Barosu Başkanlığı       
21. Çanakkale Barosu Başkanlığı
22. Çankırı Barosu Başkanlığı    
23. Çorum Barosu Başkanlığı     
24. Denizli Barosu Başkanlığı     
25. Diyarbakır Barosu Başkanlığı
26. Düzce Barosu Başkanlığı      
27. Edirne Barosu Başkanlığı     

28. Elazığ Barosu Başkanlığı      
29. Erzincan Barosu Başkanlığı
30. Erzurum Barosu Başkanlığı
31. Eskişehir Barosu Başkanlığı
32. Gaziantep Barosu Başkanlığı
33. Giresun Barosu Başkanlığı    
34. Gümüşhane-Bayburt Bölge Barosu
35. Hakkari Barosu Başkanlığı   
36. Hatay Barosu Başkanlığı      
37. Iğdır Barosu Başkanlığı        
38. Isparta Barosu Başkanlığı     
39. İstanbul Barosu Başkanlığı   
40. İzmir Barosu Başkanlığı        
41. Kahramanmaraş Barosu Bşk.
42. Karabük Barosu Başkanlığı
43. Karaman Barosu Başkanlığı
44. Kars Barosu Başkanlığı         
45. Kastamonu Barosu Başkanlığı
46. Kayseri Barosu Başkanlığı
47. Kırıkkale Barosu Başkanlığı
48. Kırklareli Barosu Başkanlığı
49. Kırşehir Barosu Başkanlığı
50. Kilis Barosu Başkanlığı         
51. Kocaeli Barosu Başkanlığı    
52. Konya Barosu Başkanlığı     
53. Kütahya Barosu Başkanlığı  
54. Malatya Barosu Başkanlığı   

55. Manisa Barosu Başkanlığı     
56. Mardin Barosu Başkanlığı    
57. Mersin Barosu Başkanlığı     
58. Muğla Barosu Başkanlığı      
59. Muş Barosu Başkanlığı         
60. Nevşehir Barosu Başkanlığı
61. Niğde Barosu Başkanlığı      
62. Ordu Barosu Başkanlığı        
63. Osmaniye Barosu Başkanlığı
64. Rize Barosu Başkanlığı         
65. Sakarya Barosu Başkanlığı
66. Samsun Barosu Başkanlığı
67. Siirt Barosu Başkanlığı         
68. Sinop Barosu Başkanlığı       
69. Sivas Barosu Başkanlığı        
70. Şanlıurfa Barosu Başkanlığı
71. Şırnak Barosu Başkanlığı      
72. Tekirdağ Barosu Başkanlığı
73. Tokat Barosu Başkanlığı       
74. Trabzon Barosu Başkanlığı   
75. Tunceli Barosu Başkanlığı    
76. Uşak Barosu Başkanlığı        
77. Van Barosu Başkanlığı         
78. Yalova Barosu Başkanlığı     
79. Yozgat Barosu Başkanlığı    
80. Zonguldak Barosu Başkanlığı

olduğumuzu bir kez 
daha paylaşıyoruz.
Bizler, müzakere ve 

diyalog kanallarının 
açılacağına inanıyoruz. 
Ancak kapalı tutulması 

halinde demokratik hak 
arama özgürlüğünün 
tüm gereklerini 

yerine getireceğimizi 
kamuoyuna saygıyla 
duyururuz.

Adalet Bakanı ile toplantıdan sonuç çıkmadı

Adalet Bakanı Abdulhamit Gül, Bakan Yardımcısı, Bursa 
Barosu önceki başkanlarından Av. Zekeriya Birkan ve 
Türkiye Barolar Birliği Başkanı Av. Prof. Dr. Metin Feyzioğlu 
baro başkanlarıyla Ankara Hakimevi’nde bir araya geldi. 
Toplantıda, TBB ve 80 baronun birlikte imzaladığı 19 Mayıs 
bildirisi ile 1 Haziran tarihli 42. baro başkanları toplantısı 
sonuç bildirgesi çerçevesinde, avukatların ve baroların 
sert tepkisini çeken, illerde birden fazla baro kurulmasına 
olanak sağlayacak, ayrıca yönetim organlarının seçimini 

nispi temsile dayandıracak Avukatlık Yasası değişikliği 
tasarısının geri çekilmesi talebi dile getirildi. Toplantıya 
5 TBB yönetim kurulu üyesi ve Bursa Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun’la birlikte 31 baro başkanı katıldı. Daha sonra 
baro başkanlarından bir grubu önce Kamu Baş Denetçisi 
Şeref Malkoç’la kurumun konferans salonunda toplantı 
yaptı. Heyet son olarak da TBMM’de grubu bulunan 
siyasi partilerin grup başkanvekilleri ve milletvekilleri ile 
görüşmeler yaptı.
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Baro başkanları, 
hükümetin illerde 

birden fazla baro 
kurulması, yönetim 
organı seçimlerinin 
de nispi temsile 
dayandırılmasını 
sağlayacak yasa tasarısı 
çalışmalarını proteste 
etmek için eş zamanlı 
olarak basın açıklaması 
yaptı. Bursa’daki 
açıklama Adalet 
Sarayı bahçesinde 
gerçekleştirildi. Bursa 
Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun, yönetim 
kurulu üyeleri ve 
meslektaşlarının 
katılımıyla 
gerçekleştirilen basın 
açıklamasına “Ülke 
kamuoyu bir süredir; 
salgın koşulları, 
ekonomik zorluklar, 
işsizlik, pahalılık, 
ölümler yok sayılarak; 
avukatlık kanunu 
değişikliği ve özellikle 
de seçim sistemlerine 
yapılacak müdahale ile 
meşgul edilmektedir. 
Her akşam televizyon 
kanallarında, her gün 
gazete köşelerinde 
baroları siyaset 
malzemesi yapmaya 
çalışan konuşmacılar, 
baroların seçim sistemi 
üzerine ahkam keserek, 
baroların siyaset 
yaptıklarından ve artık 

çok olduklarından söz 
ediyorlar. Barolara ve 
baro başkanlarına kapalı 
yandaş medya ekranları 
her türden çarpıtmaya 
açık. Pervasızca gerçek 
dışı beyanlarda 
bulunuyor, çarpıtıyor 
ve saldırıyorlar” diyerek 
başladı.

“SUSKUNLUĞUMUZ 
SÖZÜMÜZ OLMADIĞI 
ANLAMINA GELMEZ”
Altun, barolar olarak, 
sürecin başlangıcından 
bu yana ortak bir tavrı 
sürdürme kararlılığı 
ile hareket ettiklerini 
belirterek “Görüşmeler 
dahil tüm süreçleri 
titizlikle uygulayarak, 
parçalamayı, yok etmeyi, 
susturmayı ve ele 
geçirmeyi hedefleyen 
bu ezeli projeden 
vazgeçilmesi talebimizi 
tüm muhataplar 
nezdinde ısrarla 
yineledik” dedi ve şöyle 

devam etti:
“Geldiğimiz nokta 
itibariyle; Tüm 
görüşmelerin 
sonuçsuz kaldığını 
ve suskunluğumuzun 
sözümüz olmadığı 
şeklinde algılandığının 
farkındayız.
Gerçek niyetin, 
demokrasinin ve hak 
arama özgürlüğünün 
güvencesi, her kesimin 
hak savunucusu, 
doğanın ve hayvanların 
sesi, yargının tek sivil 
ve ele geçirilememiş 
parçası olan baroları 
susturmak olduğunu 
biliyoruz.
Avukatlar ve barolar, 
vatandaşların yargıdaki 
hür ve gür sesidir. 
Mesleğimizin doğasında 
kayıtsız ve şartsız 
itaat ve biat değil; 
tam tersine itiraz, 
sorgulama, düşünme 
ve özgürlük vardır. 
Barolar ve avukatlar, 

itiraz edip sorguladıkları, 
düşündükleri ve 
eleştirdikleri, haklara 
ve özgürlüklere sahip 
çıkıp savundukları için 
hedeftir. Hukuka aykırı, 
baskıcı ve ayrıştırıcı 
politikalara karşı 
eşitliği, özgürlüğü, 
adalet ve kardeşliği 
savunduğumuz için 
hedefiz. Sermayenin 
sınırsız sömürü ve doğa 
talanına karşı, emeği, 
alın terini ve doğayı 
savunduğumuz için 
hedefiz.”

“HAKİKAT İÇİN 
TÜM HALKIMIZA 
SESLENİYORUZ”
Bursa Barosu Başkanı 
Altun, 19 Mayıs ve 1 
Haziran bildirilerinde 
ortaya koydukları 
kararlılık çerçevesinde 
meslektaşlarına ve 
halka verdikleri sözün 
arkasında durarak eylem 
sürecinin başladığını ilan 
ettiklerini belirterek şöyle 
devam etti:
“Duydunuz ve artık 
biliyorsunuz; Baroların 
seçim sistemini 
değiştirmek ve baroları 
bölüp parçalamak 
istiyorlar.
Süslü gerekçeler arkasına 
saklanarak gerçekleri 
çarpıtıyorlar! Barolar 

ALTUN: “GÖRÜŞMELERİMİZİ YAPTIK. BAROLARI 
PARÇALAMAYI, YOK ETMEYİ, SUSTURMAYI 
HEDEFLEYEN EZELİ PROJEDEN DÖNÜLMESİNİ 
TALEP ETTİK. AMA SONUÇ ALAMADIK!”

...ve 
eylem!
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meslek sorunlarıyla 
değil siyasetle uğraşıyor 
diyorlar. Onlara verilecek 
cevabımız elbette ki var;
Adil yargılama 
talebimize; Bağımsız 
yargı isteğimize; Hak 
arama hürriyetine sahip 
çıkmamıza; İstanbul 
Sözleşmesi’ne uyun 
çağrılarımıza; İşkence ve 
kötü muameleye karşı 
çıkışımıza; Seçme ve 
seçilme hakkına sahip 
çıkmamıza; Laikliği 
savunmamıza; Hayvan 
hakları mücadelemize; 
Toplumcu ve demokratik 
bakış açımıza; Avukatlar 
için gerçek ve kalıcı 
çözümler istememize; 
Her insan ayrımsız 
haklara sahiptir 
dememize; Kimseyi 
avukatsız bırakmamamıza 
ve savunma hakkına 
sahip çıkmamıza; 
Cinsiyet ve cinsel 
yönelim ayrımcılığını 
lanetlememize; Kadına 
yönelik şiddetle 
mücadele etmemize, 
katledilen kadınlar için 
duruşma salonlarında 
adalet aramamıza; 
Yurtlarda ya da kurslarda 
istismara uğrayan, iltica 
teknelerinde hayatını 
kaybeden çocukların sesi 
olmamıza; 
İznik ve Uluabat 
göllerinin, Bursa ve 
Yenişehir ovalarının, 
Orhaneli’nin, Uludağ’ın, 
Samanlı Dağı’nın, 
Karaağız, Kayapa, Kırıntı, 
Kirazlıyayla ve Çalı 
köylerinin, Myrelia Antik 
Kenti’nin, Kazdağları’nın, 
Murat Dağı’nın, 

Salda’nın, Cerattepe’nin, 
Hasankeyf’in, Munzur 
Çayı’nın, Meriç-Ergene 
Havzası’nın ve yok 
edilmeye çalışılan her 
karış yurt toprağını 
savunmamıza;
‘Doğa ranta kurban 
edilemez’ dememize 
siyaset diyorsanız, o 
zaman bilin, barolar 
‘siyaset yapmaya’ devam 
edecekler.
Çünkü hak temelli bu 
siyaset, ettiğimiz yeminin, 
anayasa ve yasalardan 
kaynaklanan görevin, 
teslim olmayan savunma 
tarihinin ve avukatlığa 
duyduğumuz saygının 
gereğidir.

TESLİM OLMAMIZI 
İSTEYENLER…
Yalnızca baroları değil, 
çocukları, kadınları, 
ağaçları, parkları, 
kentleri, adalete 
erişimde dezavantajlı 
tüm grupları, yani 
bütün ülkeyi susturmak, 
hukuk devletinin son 
kırıntılarını yok etmek 
ve ülkemizde insan 
onurunun güvencesi 
olan tüm kaleleri yıkmak 
istiyorsunuz.
Yurttaşın vicdanı olan 

baroları susturmak 
istiyorsunuz...
Cumhuriyetin, 
demokrasinin, hukuk 
devletinin, laikliğin ve 
hak arama özgürlüğünün 
savunucuları; hiçbir 
ayrım gözetmeksizin 
haksızlığın karşısında 
yer alan ve evrensel 
hukuk ilkelerini kendine 
varlık sebebi yapan 
baroların teslim olmasını 
beklemeyin…
Bizler, en zorlu koşullarda 
halkımıza ses olmak için 
mücadeleyi sürdürecek, 
hukuktan başka kimsesi 
olmayan herkes adına 
hiç yılmadan umudu 
savunmaya devam 
edeceğiz.”

BARO BAŞKANLARININ 
EYLEM TAKVİMİ
Bursa Barosu Başkanı 
Gürkan Altun, gelinen 
noktada demokratik hak 
kullanımı çerçevesinde 
eylemlilik sürecine 
başlayacaklarını ve 
öncelikle Türkiye Barolar 
Birliği’ni olağanüstü 
toplantıya davet 
edeceklerini söyledi. 19 
Haziran 2020 tarihinde 
baro başkanlarınca 
kendi illerinden Ankara 

istikametine doğru 
‘savunma’ yürüyüşü 
başlatılacağını belirten 
Altun, Ankara’ya 
vardıklarında olağanüstü 
toplantı talebini Türkiye 
Barolar Birliği’ne elden 
teslim edeceklerini 
ifade etti. Altun bu 
süreçte yaygın ve 
yerel gazetelere de 
ilanlar vererek teklifin 
yasalaşması halinde 
vatandaşın uğrayacağı 
hak kayıplarının 
anlatılacağını, 
ayrıca sosyal medya 
platformlarının da etkin 
bir şekilde kullanılacağını 
anlattı.
Yasa teklifinin komisyona 
geldiği gün baro 
başkanlarınca TBMM 
yolunda ‘duran başkan’ 
eylemi yapılmasını 
da kararlaştırdıklarını 
belirten Altun, teklifin 
yasalaşması halinde 
Anayasa Mahkemesi’nde 
iptal davası açılması 
için Türkiye Büyük 
Millet Meclisi’nde 
çalışma yapılacağını, 
açılan davanın Anayasa 
Mahkemesi’nde 
görüşülmesi sırasında da 
‘Son Nöbet’ adı altında 
nöbet tutulacağını 
bildirdi.
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Baro başkanları, 
iktidarın, illerde 

birden fazla baro 
kurulmasını sağlayacak 
ve baroların yönetim 
organı seçimlerini nispi 
temsile dayandıracak 
yasa tasarısına tepki 
için illerinden Ankara’ya 
protesto yürüyüşüne 
başladı. Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan 
Altun da, meslektaşı 
CHP Bursa Milletvekili 
Nurhayat Altaca 
Kayışoğlu ile yönetim 
kurulu üyeleri ve 
meslektaşlarınca Bursa 
Adalet Sarayı önünden 
Ankara’ya uğurlandı.
Bursa Adalet Sarayı 
önünde Bursa Barosu 
pankartı arkasında 
toplanan avukatlar 
yürüyüşe geçtiğinde 
Emniyet Müdürlüğü 

ekipleri de güvenlik 
önlemi aldı. Yürüyüş 
korteji Kıbrıs Şehitleri 
Caddesi üzerinden 
İnönü Caddesi’ni geçip 
Ankara Caddesi’ne 
çıktı. Bursa Milletvekili 
Nurhayat Altaca 
Kayışoğlu da Altun’la 
birlikte yaklaşık bir 
kilometre yürüdü. Altun 
bu mesafenin sonunda, 

uğurlamaya gelen 
Milletvekili Kayışoğlu ile 
meslektaşlarına teşekkür 
etti.
Yürüyüşe cübbelerle 
başlayan Altun ve 
beraberindekiler, 
Duaçınarı Tapu Kadastro 
Bölge müdürlüğü 
önünde cübbelerini 
çıkarıp, spor kıyafetleriyle 
devam ettiler.

Ankara
yolunda

cübbeyle
yürüyüş



7

BURSA BAROSU Bülten | Haziran 2020

Altun’a Kirazlıyayla’da jandarma engeli
Bursa Barosu Başkanı 

Av. Gürkan Altun, 
Ankara yürüyüşünün 
ikinci gününde, Lübnan 
sermayeli Meyra 
Madencilik tarafından 
hukuksuz bir şekilde 
yapımı devam eden 
maden flotasyon ve atık 
tesisini protesto eden 
Yenişehir Kirazlıyayla 
köyüne ziyaret etmek 
istedi, ancak jandarma 
engeliyle karşılaştı.

JANDARMA SABAHTAN 
ALARMA GEÇMİŞ
Gürkan Altun, iktidarın, 

#savunmayürüyor
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illerde birden fazla baro 
kurulmasını sağlayacak 
ve baroların yönetim 
organı seçimlerini nispi 
temsile dayandıracak 
yasa tasarısına tepki 
için baro başkanlarınca 
başlatılan Ankara’ya 
protesto yürüyüşünün 
ikinci gününe Türkiye 
Barolar Birliği Yönetim 
Kurulu Üyesi Av. Asude 
Şenol da katıldı. Altun, 
Şenol ve yönetim kurulu 
üyeleriyle avukatlar, LGS 
ve Covid-19 önlemleri 
kapsamındaki sokağa 
çıkma kısıtlaması 
nedeniyle Kirazlıyayla’ya 
saat 17.00 sıralarında 
gitti. Ancak, Altun ve 
beraberindekilerin 
geleceği bilinen 
köyde jandarmanın, İl 
Hıfzıssıhha Kurulu’nun 
kararlarını anons ederek 
köylülerin evlerinden 
çıkmamaları gerektiğini 
ve karara uymayanlara 
para cezası kesileceğini 
duyurmuştu.

JANDARMAYA RAĞMEN 
KARŞILAMA YAPTILAR
Bu anonslar üzerine 
protestocu kadınlar, 

birer birer bahçelerden 
geçerek, köyün girişinde 
Bursa Barosu Başkanı 
ve heyetini beklemeye 
başladı. Bursa Barosu 
Başkanı Altun, burada 
köylü kadınların derdini 
dinlerken, jandarmanın 
geldiği gören kadınlar, 
ceza korkusuyla 
kaçışmaya başladı. Altun 
ve beraberindekiler 
köy meydanına doğru 
yürüyüşe geçince 
kadınlar peşlerinden 
yürümeye başladı. Baro 
heyetinin varlığından 
cesaret alan kadınlar, 
“Kirazlıyayla bizimdir, 
bizim kalacak”, “Ölmek 
var dönmek yok” gibi 
sloganlar atmaya 
başladı. Bunun üzerinde 
jandarma komutanları, 

Bursa Barosu heyetinin 
önünü kesti. Bir 
jandarma komutanı 
Altun’a İl Hıfzıssıha 
Kurulu’nun kararını 
okuyarak, toplantı 
yapılamayacağını 
söyledi. Altun da, 
toplantı yapmaya 
gelmediklerini, Ankara 
yürüyüşü sırasında 
köylülerin direnişine 
destek vermek amacıyla 
uğrayıp merhaba 
diyerek yollarına devam 
edeceklerini söyledi.
Başkan Altun, “Köylülerin 
direnişine destek 
vermek için uğradık. 
Yapmaya çalışılan yasal 
düzenlemeyle baroların 
çevre mücadelelerine 
müdahil olmamaları için 
uğraşıyorlar. Biz buna 

da itiraz için yürüyoruz. 
Nerede toplumsal bir 
sorun varsa onların sesi 
olmaya çalışıyoruz” dedi.

EYLEM YAPMAYA 
GELMEDİK!
Jandarma komutanının 
‘sokağa çıkmanın yasak 
olmadığını, toplanmanın 
yasak olduğunu’ 
söylediğini ifade eden 
Gürkan, “Biz buraya 
eylem için gelmedik. 
İl Hıfzıssıhha Kurulu 
kararı gereği jandarma 
toplantı yapamazsınız 
dedi. Biz onlara durumu 
anlatırken bile köylülerle 
bir araya geldik. Köyün 
girişine doğru farklı 
noktalardan geldiler. 
Bizi her şeye rağmen 
karşıladılar. Bizimle 
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yürüdüler” dedi.

KİRAZLIYAYLA’YA
ÖZEL YASAK
Kirazlıyayla’ya özel bir 
yasak uygulanmaya 
çalışıldığını söyleyen 
Gürkan “Buraya gelirken 
geçtiğimiz Barcın 
köyünde kahvehaneler 
açık. Köylüler 
oralarda toplanıp, 
ürünlerini satıyorlar. 
Ama Kirazlıyayla’da 
kahvehane kapalı, 
ürünlerini satamıyorlar. 
Köylülerin Bursa’ya gidip 
ürün satmalarında sorun 
yok ama Kirazlıyayla’da 
yasak. Yurttaşlara sokağa 
çıkma konusunda bir 
baskı söz konusu. Bu 

insanlar tarlalarını 
ekecek, hayvanını 
otlatacak, ekecek” diye 
konuştu.

COŞKULU UĞURLAMA
Köylülerin ceza korkusu 

da Gürkan Altun’un 
jandarma komutanı 
ile konuşması ve 
köylüleri yatıştırarak 
evlerine göndermesiyle 
sona erdi. Altun ve 
beraberindekiler köyden 

çıkarken Kirazlıyayla 
halkı evlerinin önünden 
selamladı.
Altun, yürüyüşün ikinci 
gün ikinci etabına 
İnegöl-Bozüyük arasında 
devam etti.

Yürüyüşe cuma günü 
Bursa Adalet Sarayı 

önünden başlayan 
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun’un 
üçüncü gün etabı 
başlangıç noktası 
Eskişehir’di. Burada 
Balıkesir Barosu Başkanı 
Av. Erol Kayabay ile 
buluşan Altun, Eskişehir 
Tepebaşı Belediye 

Başkanı Ahmet Ataç 
tarafından karşılandı. 
Belediye başkanı Ataç’ın 
misafirperverliğinde 
bir süre dinlenen Altun 
ve Kayabay, daha 
sonra Eskişehir çıkışına 
kadar yürüdü. Eskişehir 
çıkışında Altun ve 
Kayabay’a Bilecik Barosu 
Başkan Yardımcısı Av. 
Hasan Şahin eşlik etmeye 

başladı. Altun, Kayabay 
ve Şahin, birlikte bir 
süre yürüdükten sonra 
araçlarla Polatlı’ya geçti. 
Polatlı girişinden, çıkışına 
kadar yürüyen başkanlar 
akşam saatlerinde 
Ankara’ya da yürüyerek 
girdi.
Yürüyüşü tamamlayıp 
Ankara’ya ulaşacak 
baro başkanlarının 

daha önce belirledikleri 
eylem planına göre 
önce Anıtkabir’i ziyaret 
edecekler, daha sonra da 
Türkiye Barolar Birliği’ne 
giderek, TBB delegeleri 
ile birlikte Ankara’da 
olağanüstü toplantı 
yapılması yönündeki 
taleplerini elden teslim 
edeceklerdi.

Bursa, 
Balıkesir 
Bilecik 
baroları
omuz
omuza 
Ankara’ya
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TOPLU YÜRÜYÜŞLE 
TAÇLANDIRMA 
PLANINA POLİS ENGELİ
İllerinden yürüyüşü 
tamamlayıp Ankara’ya 
ulaşan baro başkanları, 
daha önce belirledikleri 
eylem planına göre 
22 Haziran’da önce 
Anıtkabir’i ziyaret 
edecekler, ardından da 
Türkiye Barolar Birliği’ne 
giderek, TBB delegeleri 
ile birlikte Ankara’da 
olağanüstü toplantı 
yapılması yönündeki 
taleplerini elden teslim 

edeceklerdi.
21 Haziran akşamı 
Ankara’ya ulaşan baro 
başkanları yaptıkları 
toplantıda, illerden 
gerçekleştirilen yürüyüşü 
Ankara girişinde toplu 
halde 500 metre 
kadar ilerleyerek 
taçlandırmayı ve daha 
sonra Anıtkabir’e 
gitmeyi planladılar. 22 
Haziran sabahı Eskişehir 
yönünden Ankara’ya 
giriş kapısına yaklaşık 
500 metre mesafede 
toplanarak basın 

açıklaması yaptıktan 
sonra yürümek isteyen 
baro başkanları 
olağanüstü polis 
barikatıyla karşılaştı. 
Ankara giriş kapısında 
da Ankara Barosu 
yöneticileri bekliyordu. 
Polis iki tarafa da barikat 
kurdu ve grupların 
bir araya gelmesi 
engellendi.
Ev sahibi Ankara Barosu 
Başkanı Erinç Sağken, 
“Anıtkabir’e gitmemize 
müsaade edilmiyor. 
Hiçbir gerekçe yok. 

Bunun bir gerekçesi 
olamaz, bu zaten 
anayasal bir hak. Bunu 
reddetmenin bir yasal 
gerekçesi olmasının 
ihtimali dahi yok. 
Sadece valilik müsaade 
etmiyor deniliyor. Ne 
şehre girmemize ne 
Anıtkabir’e gitmemize 
izin veriliyor. Valiliğe 
yazılı olarak bildirdik, 
bize yazılı bir ret cevabı 
gelmedi. Açıkça altını 
çizerek söylüyorum, 
gelemez çünkü yazılı ret 
cevabı, anayasaya aykırı 

BARO BAŞKANLARINA
27 SAAT GÖZALTI!
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olur. De facto bir durum 
yaratıyorlar bu sebeple” 
dedi.
Polis megafonla zaman 
zaman pandemi 
kurallarını hatırlatan 
anonslar yapınca, baro 
başkanları aralarında 
2’şer metre mesafe 
ile tek sıra halinde 
yürümek istedi, yine 
izin verilmedi. Baro 
başkanlarının zaman 
zaman polis kalkanlarına 
yüklenerek yolu açmaya 
çalışması sırasında 
arbede yaşandı. 
Başkanlar, tali yolda 
olmasına ve anayoldaki 
akışa engel olmadığı 
halde trafik ekipleri de 
akan trafiği en sağdaki 
tek şeride düşürdü. 
Tali yoldan, hatta inşaat 
alanından bireysel olarak 

yürüme girişimleri de 
engellendi. Son olarak 
başkanlardan bazılarının 
ana yol kenarından 
tek sıra yürüme çabası 
sırasında da trafik 

polisleri, yürüyen 
araçları durdurmayarak 
doğrudan kalabalığın 
üstüne yönlendirdi.

OTURMA EYLEMİ 
BAŞLIYOR
Yürüyüşe katılan ve 
Türkiye’deki avukatların 
yüzde 95’ini temsil 
eden baro başkanları, 
polisin başkent 
Ankara’ya girişlerini 
engellemesinin 
ardından bir durum 
değerlendirmesi 
yaptılar. Baro 
başkanlarının aldığı 
kararı Muğla Barosu 
Başkanı Cumhur 
Uzun açıkladı. Uzun, 
başkanların oturma 
eylemi yapma kararı 
aldığını, kendilerinin 
şehre girmesine ve 
Anıtkabir’e yürümelerine 
izin verilene kadar 
oturma eylemini 
sürdüreceklerini 
belirtti. Uzun, “Bu yolun 
açılması Türkiye’nin 

hukuk devletinin bir 
göstergesi olacaktır. 
Bu mücadeleye devam 
edeceğiz. Türkiye’de 
hak mücadelesinin nasıl 
yapılmakta olduğunu 
kendi illerinden yola 
çıkan baro başkanlarımız 
gösterdi. Bizler vatan ve 
Ata sevgisiyle yoğrulmuş 
insanlarız” dedi.
Bu arada her geçen 
dakika polis sayısı 
artırıldı ve barikat 
genişletildi, hatta üç 
aşamalı hale getirildi. 
Baro başkanları 
ve beraberindeki 
meslektaşları, 
gazeteciler çembere 
alındı. İnsani ihtiyaçları 
için çember dışına 
çıkanlar bir daha 
alınmadı. Baro başkanı 
kimliği olmayan hiç 
kimse çember içine 
alınmadı. Bilecik Barosu 
Başkan Yardımcısı Av. 
Hasan Şahin, polisler 
tarafından tartaklandı, 
yere yatırıldı ve 
gözaltına alınmak 
istendi. Yanında baro 
başkanı kimliği olmayan 
başkanların oturma 
eyleminin yapıldığı 
çember içine girme 
girişimleri sırasında da 
arbede yaşandı, diğer 
baro başkanlarının 
müdahalesiyle engel 
aşıldı.
Yaş ortalaması 
yüksek olan baro 
başkanlarının yakıcı 
haziran güneşi altında 
zarar görmemeleri için 
Ankara Büyükşehir 
Belediyesi tarafından 
sağlanan şemsiyenin 

Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan Altun’u Ankara’da Baş-
kan Yardımcısı Av. Metin Öztosun, Sayman Av. Aslı Evke 
Yetkin, Yönetim Kurulu üyeleri Av. Gonca Gülçin, Ac. Sefer 
Bülent Yaylalı ve Av. Yıldırım Hacıoğlu yalnız bırakmadı.
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ve yiyeceklerin alana 
sokulması da yine polis 
tarafından engellendi.
Arbedeler sırasında 
bazı polis müdürlerinin 
provokatif davranışları 
baro başkanlarının sert 
tepkisiyle karşılandı. 
Oturma eyleminin 
başladığı inşaat 
alanının özel mülk 
olduğu ve boşaltılması 
da istenirken, söz 
konusu inşaat şirketinin 
çalışanları da zaman 
zaman avukatlara 
saldırdı.
Akşam saatlerinde 
beraberinde bir grupla 
olay yerine gelen ve 
baro başkanlarına doğru 
“Burası benim mülküm, 
mülkümü boşaltın” diye 
bağırarak yürüyen bir 
şahıs yeniden gerilimi 
tırmandırdı.
Onlarca polise rağmen 
baro yöneticilerine 
yönelik tehditlerde 
bulunan şahıs 
sonrasında polislerce 
inşaat halindeki binaya 

götürüldü. Baro 
başkanları ise şahıstan 
şikayetçi olduklarını 
belirterek, polisten işlem 
yapmasını istedi. Bu 
talebe karşılık şahısla 
ilgili herhangi bir işlem 
yapılmadığı bildirildi.
Oturma eyleminin 
yapıldığı noktanın 
şahsın iddia ettiği 
gibi özel mülk değil, 
belediyeye ait bir alan 
olduğu, inşaatı yapan 

şirketin de gerek işçi 
haklarının ihlali, gerekse 
imar hukuku açısından 
sicilinin kabarık 
olduğu, Ankara Barosu 
avukatlarınca duyuruldu.

BARO BAŞKANLARI 
BURADA, METİN 
FEYZİOĞLU NEREDE?
60’a yakın baro başkanı 
polis tarafından 
engellenirken, Afyon, 

Ardahan, Iğdır, Ağrı, 
Konya, Elazığ, Sivas, 
Gümüşhane-Bayburt, 
Çorum, Yozgat, 
Kütahya, Edirne, 
Samsun, Erzurum, 
Kahramanmaraş baro 
başkanlarını yanına alan 
Türkiye Barolar Birliği 
(TBB) Başkanı Metin 
Feyzioğlu aynı saatlerde 
Anıtkanir’i ziyaret etti.
Sosyal medya 
hesabından 
Anıtkabir’den fotoğraf 
paylaşan Feyzioğlu, 
altına şöyle yazdı:
“Bu fotoğraf üzerinden 
çok spekülasyon yapıldı. 
İnanın Anıtkabirde 
Ata’nın huzurunda saygı 
duruşu fotoğrafının 
bir spekülasyona 
sebebiyet vereceği 
hiç aklıma gelmezdi. 
İşin aslı şu. Yürüyüşe 
katılan Başkanlarımızla 
aramızda bir husumet 
olmadığını, ortak 
paydamızın milli 
değerler olduğunu 
göstermek amacıyla, 



13

BURSA BAROSU Bülten | Haziran 2020

Anıtkabir’e onları 
beklemeye gittik. O 
sırada Ankara girişinde 
kafilenin engellendiğini 
duyduk. Saygı 
duruşunda bulunmadan 
ayrılmak içimize sinmedi, 
doğru bulmadık. 
Hemen ardından 
TBB yönetim kurulu 
üyelerimiz ile oradaki 
başkanlarımız, Ankara 
girişine intikal ettiler. 
Yürüyüşe katılmayacak 
olmalarına rağmen, 
olanlar üzerine oradaki 
arkadaşlarımıza destek 
olmak için. Ben de 
derhal sorunu çözmek 
için görüşmelere 
başladım. Bütün gece, 
sabaha kadar devam 
etti görüşmeler. Öğleye 
doğru çözdük. İşin 
aslı bu. Bir fotoğraf 
üzerinden fırtınalar 
koparmak doğru değil. 
Aslında silebilirdim 
de bu fotoğrafı. Ancak 
Anıtkabir fotoğrafını 
ellerimle silmek beni, 
bana atılan iftiralardan 
çok daha fazla yaralardı. 
İşin aslı budur. Elbette 
herkes kendi inanmak 
istediğine inanabilir. 
Meselesi bu olanlar 
bunun üzerinde 
günlerce konuşabilir. 
Oysa mesele, sorunları 
çözmek, bizden hizmet 
bekleyenlere hizmet 
etmek. Biz çalışmaya 
devam ediyoruz.”

SAMSUN BARO 
BAŞKANI İSTİFA ETTİ 
Samsun Barosu Başkanı 
Av. Kerami Gürbüz, 
baroların seçim sistemi 

ve faaliyetlerine ilişkin 
TBMM’ye getirilen 
yasa değişikliği teklifini 
protesto etmek için 
görevinden istifa etti. 
Gürbüz 30 Haziran 2020 
tarihli açıklamasında, 
“Bu görevi 
sürdürmeyeceğim. 
Hem bugün içinde 
bulunduğumuz şartlara 
tepki olarak, hem de 
geçtiğimiz 15 gün içinde 
yaşadıklarımdan dolayı 
istifa ettiğimi ifade 
etmek istiyorum” dedi. 
Bu arada Anıtkabir’de 
Metin Feyzioğlu ile 
birlikte yer alan Iğdır 
Baro Başkanı Av. 
Serkan Alakan da 
istifa ettiğini açıkladı. 
“Biz yürüyen baro 
başkanı arkadaşlarımızı 
Anıtkabir’de beklerken, 
Birlik Başkanımız 
Feyzioğlu orada çekilen 
fotoğrafları paylaştı. 

Hatta Sivas Baro 
Başkanı’nın uyarısına 
rağmen paylaştı. 
Kamuoyunda barolar 
bölünmüş gibi bir 
algı oluştu. Maalesef 
bu algının önüne 
geçemedik. Zaten baro 
başkanı arkadaşlarımız 
polis ablukasına 
alındığını duyunca 
oraya gittik. Uzun süre 
de yanlarında kaldık. 
Bu Birlik Başkanımız 
buna neden oldu” diyen 
Alakan, baro yönetim 
kurulunda kabul 
görmemesi üzerine 
istifasını geri aldı.Eylem 
alanındaki açıklama 
sırasında gazetecilerin 
sorusuna yanıt veren 
Muğla Barosu Başkanı 
Uzun, “Birlik başkanının 
böyle bir günde bizimle 
birlikte olması gerekirdi, 
Anıtkabir’de başka 
arkadaşlarla birlikte 

değil” ifadesini kullandı.
Anıtkabir’deki baro 
başkanları ile birlikte 
TTB Genel Sekreteri 
Sabiha Tekin de eylem 
alanına geldi. Tekin, 
“Baro başkanlarımızı 
Anıtkabir’de karşılamak 
üzere oraya gittik. 
Fakat arkasından bu 
olayların cereyan 
ettiğini öğrendik ve 
meslektaşlarımızdan 
durumu öğrenmek için 
yanlarına geldik. Aslında 
meslektaşlarımızdan 
farklı şeyler 
söylemiyoruz. Bizim de 
yasal düzenleme ile ilgili 
19 Mayıs ve 1 Haziran’da 
yayınladığımız bildiriler 
var. TTB Yönetim Kurulu 
olarak aynı yerdeyiz, aynı 
şekilde düşünüyoruz. 
Bu bildirilerimizin 
arkasındayız. Biz şu 
anda halen diyalog ile 
bu işin çözüleceğine 
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inanıyoruz” dedi.

TANSİYON DÜŞMÜYOR, 
BASIN DA ÇEMBERDE
Gün boyunca 
tansiyonun yükseldiği 
anlarda baro başkanları 
ve yöneticileri ile 
polis arasında itiş 
kakış yaşanırken, 
Ankara Barosu Başkanı 
Erinç Sağkan’ın ev 
sahipliğindeki baro 
başkanları sıkça, izin 
verilerek bu duruma son 
verilmesi çağrısı yaptı. 
Ancak çağrılar yanıtsız 
kaldı ve gün boyu 
baro yönetimleri, polis 
tarafından yol kenarında 
bir inşaat sahası önünde 
bekletilmeye devam 
etti ve metal bariyerler 
kuruldu.
Bu süreçte polis, 
basın mensuplarını 
avukatlardan ayrı bir 
noktada bariyer içerisine 
almak istendi. Bu 
duruma tepki gösteren 
basın mensupları, çekim 
yapamayacakları şekilde 
bir bariyer içerisine 
girmek istemediklerini 
belirterek baro 
yönetimleriyle birlikte 
kaldı. Baro başkanları da 
basına yönelik müdahale 
girişimlerine tepki 
göstererek, gazetecilere 
dokunulmamasını istedi.
Engellemeyi duyarak 
kentin girişindeki olay 
yerine destek için 
gelen Ankara Barosu’na 
üye avukatlara, baro 
başkanlarının yanına 
girmelerine izin 
verilmedi. Gazetecilere 
de eğer barikat dışına 

çıkarlarsa yeniden 
içeri giremeyecekleri 
söylendi.

FEYZİOĞLU’NDAN BİR 
AÇIKLAMA DAHA
TBB Başkanı Metin 
Feyzioğlu saat 
15.30’da yaptığı yazılı 
açıklamayla, sembolik 
yürüyüş yapılmasına 
izin verilmesi 
için görüşmeler 
gerçekleştirdiğini 
duyurdu. Adalet Bakanı 
Abdülhamit Gül ve 
İçişleri Bakanı Süleyman 
Soylu’yla görüşmeler 
yaptığını belirten 
Feyzioğlu, anayasal 
hak olduğunu işaret 
ettiği yürüyüşe izin 
verilmesi gerektiğini 
ifade etti. Feyzioğlu, 
“Adalet ve İçişleri 
bakanlarımızla, Ankara 
Valimizle, Emniyet 
Genel Müdürümüzle 
görüşüyorum. 
Kimseye zararı 

olmayan bu yürüyüşün 
engellenmesinin 
yanlış olduğunu 
izah ediyorum. En 
son sayın Meclis 
Başkanımıza gittim. 
Kendisi de devrede. 
Krizin kimseye faydası 
yok. Çözüleceğine 
inanıyorum” dedi.
Ancak Feyzioğlu’nun bu 
açıklaması sonrasında 
da saatlerce baro 
başkanlarına kente 
giriş yapmaları için izin 
verilmedi.
Havanın karardığı 
saatlerde başlayan ve 
bir saat aralıksız süren 
sağanak yağmur altında 
kalan baro başkanlarına, 
Ankara Büyükşehir 
Belediyesi tarafından 
yağmurluk, maske ve 
çorba dağıtılmasına izin 
verildi.
Sağanak sırasında polis, 
baro başkanlarından 
ayrı yerde çember 
içine aldığı destekçi 

avukatlara müdahale 
etti. Polis bu sırada 
çekim yapmaya çalışan 
habercileri de engelledi.
Yağmur sonrasında saat 
23 sıralarında avukatların 
insani ihtiyaçları 
ve sıcak çay kahve 
içmek için gittikleri 
iki kafeye de polis 
tarafından müdahale 
edildi. Polis, kapanma 
saatleri gelmemesine 
rağmen işletmelerin 
pandemi kurallarına 
uygun davranılmadığı 
gerekçesiyle derhal 
kapatılmasını istediği, 
aksi takdirde ceza 
kesileceği uyarısında 
bulunulduğu duyuldu ve 
görüldü.

ALTUN’UN MEDYAYA 
AÇIKLAMALARI
Zaman zaman polis 
barikatını aşma 
mücadelesinde en önde 
yer alan Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan 
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Altun, gün içinde başta 
TELE1, KRT TV, Bursa 
Line TV canlı yayınları 
olmak üzere Amerikanın 
Sesi, ANKA Ajansı, 
Bianet internet haber 
portalına röportajlar 
verdi.
Altun, özetle şunları 
söyledi:
“Türkiye bu görüntüyü 
hak etmiyor. Hukuk 
devleti olduğumuzu 
iddia ediyoruz, biz 
de hukuk devleti 
inşası için elimizden 
geleni yapıyoruz. 
Buraya 42 vilayetten 
yürüyerek gelenler ve 
onları desteklemek 
için 14 ilden gelen 
baro başkanları, yine 
doğrudan Anıtkabir’e 
gelip burada olay 
olduğunu öğrenince 
buraya koşan 15 
ilin baro başkanları, 
toplamda 70’i aşkın 
baro başkanı… Mesafe 
nedeniyle uçak olmadığı 
için gelemeyen 
9-10 başkanımız da 
bizimle birlikte. Tek 

derdimiz var Avukatlık 
Kanunu’nda yapılması 
düşünülen yurttaşın 
haklarını sınırlayacak, 
avukatların baroların 
haklarını sınırlayacak, 
Avukatlık Kanunu 76 
ve 95. maddelerden 
kaynaklanan hakları 
tırpanlayacak ve 
baroları politize 
edecek, terörize edecek 
düzenlemelerden 
kaçınılmasını istemek. 
Buna ilişkin müzakereyi 
sonuna kadar sürdürdük. 
TBMM’ye de gittik, 
Adalet Bakanı’na 
da gittik, Kamu Baş 
Denetçisi’ne de gittik. 
Daha farklı yerlerden 
randevular da istedik. 
Ama randevular 
verilmedi. Verilmezse 
elbette görüşemezsiniz. 
Biz talep ettiğimiz ve 
randevu verilen her 
makamla görüştük. 
80 baro başkanımız 
da ortada dolaşan 
taslak iddialarıyla ilgili 
görüşlerini dile getirdi. 
Her şeye rağmen 

yine de barışçıl, iyi 
niyetli, Anayasa’dan 
kaynaklanan protesto 
hakkımızı kullanmak 
adına illerden buraya 
sürdürdüğümüz 
yürüyüşü, burada 
sembolik bir yürüyüşle 
taçlandırmak istedik. 
Pandemi koşullarına 
uygun bir şekilde 
tek sıra halinde 
yürümek istedik, izin 
verilmediği gibi tahrik 
edildik, provokasyona 
getirilmeye çalıştılar. 
Ama avukatlar şiddetin 
hiçbir türlüsünü kabul 
etmezler. Burada da 
etmediler. Bu barikatlar 
açılıncaya kadar 
buradayız, bekliyoruz.”

GECE BATTANİYE 
VERİLMESİ DE 
ENGELLENDİ
Baro başkanları 
geceyi açık alanda 
zor koşullarda geçirdi. 
Üşümemeleri için 
getirilen battaniyelerin 
de başkanlara verilmesi 

polis tarafından 
engellendi. Sabaha 
karşı barikatlar artırıldı. 
Baro başkanlarının kara 
yolundan geçenlerce 
görülmemesi için polis 
otobüsleriyle ana yol 
kenarına duvar örüldü.
Öncesinde korna çalarak 
geçen araçlardan 
plakası tespit edilenlerin 
polis telsizlerinden 
anons edildiği duyuldu. 
Gazetecilerin ana yol 
kenarında olduğu bir 
sırada korna çaldığı için 
durdurulan sürücünün 
Ankara Barosu üyesi 
avukat olduğu anlaşıldı. 
Avukata 132 lira ceza 
kesildi.
İlk gün ve ikinci günün 
sabahında muhalefet 
partilerinden çok sayıda 
hukukçu milletvekili 
de baro başkanlarına 
destek için geldi. İyi Parti 
Genel Başkanı Meral 
Akşener ile Ankara 
Büyükşehir Belediye 
Başkanı Mansur Yavaş da 
ziyaretçiler arasındaydı.

FEYZİOĞLU: NEREDE 
OLDUĞUMU 
BİLİYORUM!
TBB Başkanı Metin 
Feyzioğlu da, sert 
tepki göreceğini bile 
bile ancak ikinci gün 
öğle saatlerinde eylem 
alanına gelebildi. 
Feyzioğlu, başkanların 
yanına gitmeden önce 
polis otobüsleriyle 
oluşturulan duvarın 
önünde habercilerin 
sorularını yanıtladı. 
Feyzioğlu, yaşananları 
yorumlarken “Talihsizlik 
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yaşandı diyelim bunun 
adına. Bu toplum 
kriz istemiyor. Bu 
toplum kavga gürültü 
istemiyor. Bunu bugün 
çözelim. Biraz önce 
İçişleri Bakanımız ile 
görüştüm. Çözüleceği 
bilgisini verdi. Bu 
çözülecek. Bundan da 
ders çıkaralım hepimiz. 
Bir bardak suda fırtına 
koparmak yerine 
insanlar demokratik 
haklarını kullansınlar. 
Biz mecliste çalışıyoruz. 
Buradaki baro başkanı 
arkadaşlarımla fikir 
ayrılıklarımız olabilir. 
Burada yağmur altında 
kaldılar, sıkıntılı bir 
gece geçirdiler. Bunu 
bugün bitirelim. 
Biteceğini de umut 
ediyorum. Biliyorum 
beni eleştirenler 
var. İçiniz de (basın 
mensupları) vardır. 
Vatandaşlarımızdan 
da eleştirenler var. 
Görüşüne katılmıyorum 
ama senin görüşünü dile 
getirmek için sonuna 
kadar arkandayım. 
Bunun için buradayım” 
dedi.
Feyzioğlu, bir 
gazetecinin “Dün saat 
15.30’da da çözülecek 
demiştiniz. Şu ana 
(Salı 11.10) kadar 
çözülmeyen konu niye 
şimdi çözülüyor?” 
şeklindeki sorusuna 
“Çözecek olan, izin 
verecek olan, bu barikatı 
kaldıracak olan ben 
olsam hiç koymam. 
Ama ben çözmeye 
çalışıyorum. Bazen 

devlette çarkların 
dönmesi vakit alabiliyor. 
Ben nerede olduğumu 
biliyorum. Eğlencede 
gezmiyorum. Bu sorunu 
çözmeye çalışıyorum. 
Herkesin bir sorun 
çözme yöntemi var” diye 
yanıt verdi.
“Bu tablodan rahatsız 
oldunuz mu?” sorusuna 
“Ben çok rahatsızım 
bu tablodan” diyen 
Feyzioğlu, “Hangi 
yönü rahatsız etti?” 
sorusuna da “50 baro 
başkanımız burada 
etrafları çevrili 100-
150 adım yürümeleri 
kamu düzenini ihlal 
gibi görünüyorsa 
bundan rahatsızım. 
Türkiye’de kamu düzeni 
80 baro başkanımızın 
yürümesiyle ihlal olmaz” 
dedi.

GÖLGE ETME BAŞKA 
İHSAN İSTEMEYİZ
TBB Başkanı Feyzioğlu 
bu açıklamaların 
ardından fiili gözaltının 
27. saatinde baro 

başkanlarının abluka 
alanına girdi. Ancak 
girmesiyle çıkması bir 
oldu. İçeriye haberciler 
alınmadı. Ankara 
Barosu yöneticilerinin 
çektikleri videolardan 
görüldüğüne göre kol 
kola girerek Feyzioğlu’na 
arkasını dönen baro 
başkanları ile TBB 
Başkanı arasında şu 
diyalog geçti:
Artvin Barosu Başkanı: 
Polis açma barikatı! 
Provoke etmeye mi 
geldiniz?
Feyzioğlu: Provoke 
etmiyorum arkadaşlar. 
Hepinize geçmiş olsun 

demeye geldim.
Artvin Barosu Başkanı: 
Teşekkür ederiz. 
Sayenizde oldu.
Feyzioğlu: Sayemde 
olmadı. Birliğimizi 
bozduğunuz için olabilir.
Artvin Barosu Başkanı: 
Birliği siz bozdunuz.
Feyzioğlu: Öyle 
sanıyorum ki kısa sürede 
çözülecek…
Trabzon Barosu Başkanı: 
Çözülüyor merak 
etmeyin.
-Size ihtiyacımız yok. 
Gölge etmeyin başka 
ihsan istemeyiz.
Artvin Barosu Başkanı: 
Ben 78 yaşında adamım. 
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Minibüste, minderde 
yattım bu akşam. Yazıktır 
günahtır, ayıptır.
-Baroları terörize ederek 
bu noktaya getiren 
sizsiniz.
Artvin Barosu Başkanı: 
Tamam güle güle Allah’a 
emanet ol!
-Size rağmen baroları 
böldürmeyeceğiz!
-Savunma susmadı, 
susmayacak…
Metin Feyzioğlu, baro 
başkanlarınca bu slogan 
atılmaya başlayınca 
arkasını dönüp gitti.

VE BARİKATLAR AÇILDI
BAŞKANLAR YÜRÜYOR
Baro başkanlarının 
direnişi sonuç verdi ve 
saat 12.30 sıralarında 
polis barikatları açıldı. 
Uzun bir polis kordonu 
arasında 150-200 
metre ileride bekleyen 
otobüslere kadar 
yürüyen baro başkanları, 
alkışlarla birlikte 
“savunma susmadı, 
susmayacak” sloganı 
attı. Bu sırada haberciler 
yine engellendi 
ve başkanlara 
yaklaştırılmadı. 
Habercilerin otobüslerin 
yanına kadar gitmesine 
de izin verilmedi.
Yürüyüş sırasında 
hemen hemen tüm baro 
başkanları, sosyal medya 
hesaplarından canlı 
yayın yaptı.
İki otobüsle doğruca 
Anıtkabir’e götürülen 
baro başkanları, 
burada bekleyen 
meslektaşlarınca alkışlar 
eşliğinde coşkuyla 

karşılandı.
Aslanlı yolda dimdik 
yürüyen başkanlar, 
Ata’nın huzuruna 
çıktıklarında 
gururluydular. 
Anıtkabir’e alınmayan 
haberciler, çıkışta 
Ankara Barosu Başkanı 
Av. Erinç Sağkan’dan 
değerlendirme aldı.
Sağkan, “Türkiye 
Cumhuriyeti vatandaşı 
olarak gördüğümüz 
muameleden 

utanç duyduk. Baro 
başkanlarımız gördükleri 
şiddete boyun 
eğmediler. İlk andan 
itibaren söylediğimiz 
şuydu. Bu yaptığınız 
hukuka aykırıdır, 
kanunsuzdur, Anayasa’ya 
aykırıdır. Sizler bizim en 
temel hakkımızı gasp 
ediyorsunuz. Yazılı bir 
emir var mı, yok! Zaten 
olamaz. Size dünyayı 
dar ederiz anlayışı var. 
İnsani tüm değerlerden 

uzak bir 24 saat yaşadık. 
Oradakilerin baro 
başkanı olması tabii 
ki farklı bir muamele 
gerektirmez. Ancak 
bir insana bu şekilde 
davranmaya kimsenin 
hakkı yoktur” diye 
konuştu.
Baro başkanları, 
Anıtkabir’den sonra 
tekrar bir araya gelerek 
durum değerlendirmesi 
yaptı.
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Başkanlara Bursa’dan destek açıklaması
Baro başkanları 

Ankara girişinde 
polis tarafından 
durdurulup 27 saat 
süreyle adeta gözaltında 
tutulurken, Bursa Adalet 
Sarayı bahçesinde 
toplanan avukatlar da, 
baro başkanlarının 
engellenmesi ve maruz 
bırakıldıkları muameleyi 
kınadı.
Bursa Barosu Yönetim 
Kurulu Üyesi Yener 
Poroy’un yaptığı basın 
açıklamasında, önce 
müzakere süreci 
özetlendi. Açıklamada 
şöyle denildi:
“Ankara’da demokratik 
Anayasal haklarını 
kullanan 60’ı aşkın baro 
başkanına bu haklarının 
kullanılmasının 
engellendiği, 
kendilerine şiddet 
kullanıldığı görülmüştür. 
Anayasanın 34. 
maddesine göre 
‘Herkes, önceden 
izin almadan silahsız 
ve saldırısız toplantı 
ve gösteri yürüyüşü 

düzenleme hakkına 
sahiptir.’
Bu hakkın kullanılması 
kabul edilebilir bir 
neden olmaksızın 
engelleniyorsa o devlet 
anayasası askıdadır ve 
o devlette hukuk devleti 
değil, totaliter devlettir.
Böyle bir uygulamayı 
şiddetle kınıyoruz ve 
ülkeyi yönetenleri 
anayasal sınırlar içinde 

kalmaya davet ediyoruz.
Yürüyüş ve 
sonrasındaki programın 
tümü anayasal 
hakların kullanımı 
çerçevesindedir. 
Başkanlarımız 
pandemi kurallarına 
çok özenli davrandığı 
ve üstlerinde meslek 
onurumuz olan avukatlık 
cübbesinden başka 
hiçbir şey taşımadan 

yürüyerek Anıtkabir’e 
ve sonrasında TBB’ye 
gidişleri tamamen 
hukuka aykırı bir 
şekilde engellenmiştir. 
Aslında bu engelleme 
demokratik hak 
kullanımının ihlali 
olduğu gibi, pandemi 
kurallarının da ihlali 
sonucunu doğurmuştur. 
Gelinen noktada TBB 
Başkanını istifaya 
davet ediyoruz. TBB 
başkanının bu tutumu 
barolar ve avukatlık 
mesleği için tehlike 
taşımaktadır. Bu 
nedenle bir an önce 
olağanüstü genel kurula 
gidilmelidir. 
Tüm gücümüzle 
başkanlarımızın yanında 
olduğumuzu bildirir, her 
türlü eylem kararının 
arkasında olacağımızı 
kamuoyuna duyururuz.”
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Başkanlar Ankara’da göz altındayken, Bursa’da 
yürümek isteyen avukatları polis engelledi
Baro başkanları 

Ankara’da fiilen 
gözaltındayken, Bursa’da 
avukatlar Adalet 
Sarayı bahçesinde 
basın açıklaması yaptı. 
Avukatların yürüyüş 
yapmak istemesi üzerine 
polis müdahale etti.
23 Haziran’da Adalet 
Sarayı bahçesinde 
toplanan Bursa Barosu 
üyesi avukatlar, 
baro başkanlarının 
Ankara’ya yürüyerek 
girmek istemeleri 
üzerine polisin çok sert 
müdahalesini protesto 
etmek istediler. Yağmur 

altında gerçekleşen 
eyleme Türkiye Barolar 
Birliği Yönetim Kurulu 
Üyesi Av. Asude 
Şenol da katılırken, 

Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun, katılımcılara 
hitaben bir konuşma 
yaptı.

“Manda ve himaye 
kabul edilemez’ deyip 
‘milleti yine milletin 
kendi azim ve kararı 
kurtaracaktır’ diyen 
Amasya Genelgesi’nin 
101. yılında Anadolu 
ve Rumeli müdafaayı 
hukuk ruhu ile 60 
baro Ankara’dan 
şehre yürümek istedi. 
Ancak Baro başkanları 
Ankara’ya sokulmadı.
En tabii Anayasal hak 
olan seyahat, yürüyüş 
hakları ellerinden polis 
zoru ile alınarak gasp 
edildi. Başkanlarımız 
Ankara girişinde 
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çevreleri barikatlarla 
çevrili ve tutsak halde 
bırakıldılar.
Dün baro başkanları 
aç ve susuz bırakıldılar, 
yağmurdan korunmaları 
için kendilerine başkent 
büyükşehir belediyesi 
tarafından dağıtılmak 
istenen ekipmanlar 
engellendi, çay kahve 
alabilecekleri kafeleri 
polis zoruyla zorla 
kapattırıldı, baro 
başkanlarına sandalye, 

battaniye verilmesi 
engellendi. Sürekli sözlü 
saldırılara bazen de fiili 
saldırıya maruz kaldılar.
Sayın yurttaşlarımız Baro 
başkanlarının bile bu 
hakkı gasp ediliyorsa 
hiçbir avukatın ve 
hiçbir vatandaşın hukuk 
güvenliği kalmamıştır.
Anayasa’daki haklarımız 
sözde yürürlüktedir ve 
idari kararlar ile askıya 
alınmaktadır.
Türkiye artık hukuk 

devleti değil üstünlerin 
hukukunun uygulandığı 
bir polis devletine 
dönüşmek üzeredir. Hiç 
kimse güvende değildir.
Çoklu Baro/Nispi temsil 
gibi sözde demokratik 
maskeler altına sığınarak 
Avukatlık Kanunu 76 
ve 95. maddelerdeki 
hukukun üstünlüğünü ve 
insan haklarını korumak 
ve işlerlik kazandırmak 
vazifesini tırpanlamak 
istenmekte olduğu için 
baro başkanlarımız 
Ankara’ya yürüyüşe 
geçmişlerdi. Çünkü 
barolar halkın yanında. 
İşçinin emeğinin 
yanında. Kadının, 
çocukların, doğanın, 
köylülerin ve haksızlığa 
uğrayan tüm kesimlerin 
yanında. Bu haksızlıklarla 
mücadele eden avukat 
meslektaşlarının 
yanında.
İstisnasız 80 baro da 
kendilerine sorulmadan 
yapılan böyle bir 
düzenlemeye karşı.
Ancak yurttaşlarımız 
artık devlet aygıtını 
yönetenlerin 2 
dudağının insafına terk 
edilmiştir. Yeni anayasal 

düzen tam da işte budur.
Yargının tek bağımsız 
unsuru barolar da 
bağımlı ve tam siyasi 
hale getirilip tam 
otoriter bir rejime 
geçilmek istenmektedir. 
Biz bunu kabul 
etmiyoruz. En yüksek 
perdeden buna itiraz 
ediyoruz. 
Efendimiz olmadı, 
olmayacak… 
Susmayacağız, biat 
etmeyeceğiz. Hak 
kuvvetten üstündür 
demeye devam 
edeceğiz.”
Öztosun’un 
konuşmasının ardından 
avukatlar yürüyüş 
yapmak istedi, polis 
barikat kurarak, Adalet 
Sarayı bahçesinden 
çıkmalarına izin vermedi. 
Bu sırada ne çember 
içinde kalan avukatların 
bireysel çıkışına, ne de 
dışarıdan gelenlerin 
barikat arkasına 
geçmesine izin verildi.
İlerleyen dakikalarda 
yağmur da durunca, 
avukatlar Adalet Sarayı 
bahçesine oturma 
eylemi yaptı. Eylem 
sırasında sloganlar atıldı. 
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Baro başkanlarının 
Ankara girişinde 
polis tarafından 
engellenmeleri 

üzerine başlayan 
28 saatlik direniş 

sırasında pek çok 
ilde avukatlar adliye 

önlerinde direnişe 
destek eylemi yaptılar. 

Baro başkanlarının 
direnişi kırılamayınca 

barikatlar açıldı. 
Planladıkları gibi 
Ankara girişinde 

sembolik yürüyüş 
yapan baro 

başkanları eylemlerini 
Anıtkabir’de 

sonlandırdı. Baro 
başkanlarının anayasal 
hakkı olan demokratik 

ve barışçıl eyleminin 
engellenmesine 

karşı direnişi, 
illerinde bekleyen 

meslektaşlarınca 
alkışlandı. Pek çok 

ilde olduğu gibi 
baro başkanları 
direnişten ötürü 

coşkuyla karşılandı. 
Bursa Barosu 

Başkanı Av. Gürkan 
Altun da gece yarısı 

Bursa’ya dönüşünde, 
Adliye’ye gelişinde 

meslektaşlarınca 
alkışlarla karşılandı. 

Altun, ortada bir zafer 
olmadığını, baro 
başkanları olarak 
Ankara’ya gitme 

nedenlerinin hala 
ortada olduğunu 

söyledi. Altun, destek 
ziyaretlerinden de  

moral buldu. >>>>

Ankara dönüşü Altun’a moral

Mudanya Belediye Başkanı Hayri 
Türkyılmaz

Maden direnişçisi Kirazlıyayla 
köylüleri

Özgürlükçü Hukukçular Derneği 
Bursa Temsilcisi Av. İbrahim 
Korhan ve Av. Ayşe Batumlu

Çağdaş Hukukçular Derneği 
temsilcileri Av. Umut Beyaz ve Av. 
Atakan Arar

KESK’e bağlı Yapı-Yol Sen Bursa 
Şube Başkanı Okan Okumuş, 
Büro Emekçileri Sendikası Bursa 
Şube Başkanı Nuriye Aydemir, 
Eğitim Sen Bursa Şube Başkanı 
Derviş Erdem, Tarım Orkam-Sen 
Bursa Şube Başkanı Fikret Gizir >
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Bursa Hukukçular Derneği 
Başkanı Av. Hayri Aydın

Bursa Tabip Odası Başkanı Dr. 
Güzide Elitez

Av. Cüneyt Bülent Şeker ve Av. 
Murat Arat

Çağdaş Gazeteciler Derneği 
Bursa Şubesi Başkanı Rabi Deniz

BASINA VE KAMUOYUNA 30 Haziran 2020 
Bugün sabah saatlerinde Ak Parti Genel 
Başkan Yardımcısı Cahit Özkan tarafından 
Avukatlık Kanunu’nda değişiklik 
yapılmasına dair hazırlanan tasarı nihayet 
kamuoyuna açıklanmıştır. 
Öncelikle belirtmek isteriz ki 
açıklama esnasında dile getirilenler, 
kamuoyunu yanıltmaya yöneliktir. Bu da 
göstermektedir ki bu taslağı hazırlayanlar 
ne barolar ne avukatlar ne stajyer 
avukatlar ve baroların seçim sistemi hatta 
ne de temsilde adalet konusunda fikir 
sahibidirler. 
Baroların Avukatlık Staj Eğitimi 
veremediğinin açıklanması Barolara 
yapılan büyük bir haksızlıktır. Bunun asli 
nedeni kontrolsüz biçimde çoğaltılan 
hukuk fakülteleri, fakültelerde öğrenim 
görmekte olan 80 bin kişi ve her yıl 
mezun olan 20 bin hukuk öğrencisine 
neden olan sistemdir. 
Şayet stajyer sayısı ve eğitim kalitesi 
gerçekten önemseniyor olsaydı birçok 
akademik meslek için uygulanagelen 
sınav, 4 yıl ertelenmezdi.
Bu zor koşullar altında bile binlerce 
stajyer avukat barındıran barolarımız, 
hiçbir fakültede olmayan biçimde 
30 – 40 kişilik gruplarda aktif 
eğitim yöntemleriyle eğitimlerini 
sürdürmektedirler. Üstelik bu eğitimleri 
başka herhangi bir kaynağa sahip 
olmadan meslektaşlarımızdan tahsil 
edilen aidatlarla gerçekleş-tirmektedirler. 
Üstelik kamuoyunu günlerce “barolar 
siyaset yapıyor” söylemleriyle meşgul 
ettikten sonra ortaya konan çoklu 
baro projesi; esasında baroları 
siyaseten bölme, ayrıştırma amacını 
ortaya koymaktadır. Baroların 
siyasallaşması ya da daha doğru bir 
deyişle kutuplaşmasının asıl şimdi önü 
açılmaktadır. 
Çoklu baro sınırı olarak 5.000 sayısının 
neye göre belirlendiği ve hangi ölçütlere 
göre 2.000 avukata ayrı baro kurma 
hakkı verildiği ise hiçbir biçimde ortaya 
konulmamaktadır. 
Sayın Ak Parti Grup Başkan Vekili Cahit 
Özkan, 80 baro ve TBB’nin iki ayrı 
açıklamasına ve baro başkanlarının 
çoklu baroya karşı Ankara’ya yürümüş 
olduğunu bilmesine, hatta baro 
başkanları tarafından mecliste bu 
durum kendisine açıkça bildirilmesine 

rağmen, yapmış olduğu açıklamasında 
bu değişikliğin baroların ve hukukçuların 
desteğini aldığını ifade etmektedir. 
80 Baro olarak biz çoklu baroyu 
istemiyoruz, bu düzenleme peki kimin 
için ve ne maksatla yapılmaktadır.
Temsilde adalet için ortaya konan 
düşünceler ise gerçekçi değildir ve kabul 
edilemez. Bu taslak kanunlaşırsa 44 üyesi 
olan bir baromuz ile 4.958 üyesi olan 
başka bir baromuzun TBB de temsilinde 
4’er delegeye sahip olacaklardır. Bu ne 
demokrasi ne de temsilde adalet olguları 
ile bağdaşır. 
Ayrı bir organ olarak seçilen baro 
başkanının görevinin sona ermesi 
halinde yönetim kurulu içinden bir baro 
başkanının belirlenmesi hususu, seçmen 
iradesine saygısızlığın bir ifadesidir ve 
kanun genel sistematiğine uymamaktadır.
Açıklanan teklifin içerisinde yer alan 
bazı popülist değişiklikler ise yine teklifi 
hazırlayanların gerçeklerden ne kadar 
uzak olduklarının bir başka kanıtıdır. Genç 
avukatlar için ortaya konan aidat indirimi, 
bugün birçok baromuz için sorun 
olmaktan çoktan çıkmış ve çok sayıda 
baromuzca genel kurul kararlarıyla aidat 
indirimlerini çoktan gerçekleştirmişlerdir. 
Keşke bu öneriyi getirenler, 
sesimize kulan verip özellikle genç 
meslektaşlarımızı ilgilendiren CMK 
görevlendirmelerinde ücretlerin avukatlık 
asgari ücret seviyesine çekilmesi 
taleplerimizi yerine getirmiş olsalardı. 
Bu bile teklifte gerçeklerin nazara 
alınmadığını göstermektedir. 
Biz 19 Mayıs ve 1 Haziran açıklamaları 
ile 19-22 Haziran Ankara Yürüyüşü’nde 
çoklu baro uygulamalarına tümden karşı 
olduklarını açıklayan ve hazırlıkların sona 
erdirilmesini isteyen baro başkanları 
olarak 
Siyasi iktidara bu bölme ve parçalama 
projesinden vazgeçmesi, 
Demokratik kamuoyuna halkın sesinin 
kısılmasına yol açacak bu projeye karşı 
çıkarak, barolarına sahip çıkmaları için bir 
kez daha çağrıda bulunuyoruz.
Bizler Türkiye’nin Baroları olarak 03 
Temmuz 2020 tarihinde saat 14.00’da 
Barolarımıza kayıtlı tüm meslektaşlarımızı 
Ankara’da yapılacak Büyük Savunma 
Mitingi’ne davet ediyoruz.



23

BURSA BAROSU Bülten | Haziran 2020

 

YAYGIN GAZETELERİN ÜCRETİYLE BİLE YAYINLAMADIĞI İLAN

“CUMHURİYETTEN, HUKUK 
DEVLETİNDEN VE BİRBİRİMİZDEN 
BAŞKA HİÇ KİMSEMİZ YOK”
Bu metin; bu ülke üzerinde yaşayan, hukuk devletine ve insan onuruna inanan 
herkese tarihi bir çağrıdır.
Yaşımıza, güneşe, yağmura ve virüse rağmen ülkemizin dört bir yanından 
Ankara’ya yürümemizin ve başkentimizin girişinde tarafımıza uygulanan insanlık 
dışı muameleye rağmen direnmemizin ve kararlı duruşumuzun nedeni;
Baroların yapılarının değiştirilmesi adı altında parçalanma, niteliksizleştirme ve 
susturulma tehdidine karşı bir tepki ama aslında bu tehdidin vatandaşın sesinin 
kesilmesi, temel hak ve özgürlüklerinin sınırlandırılması karşısında savunmasız 
bırakılması anlamına gelmesinedir.
Baroların bölünmesi, parçalanması, bağımsız savunma yerine siyasete ya da 
başka ortaklaşmalara dayalı, sesi kısık, cübbesi düğmeli topluluklar yaratacaktır.
Cumhuriyet’in ve elbette yargının vazgeçilmez kurumları olan barolar da “çoklu 
baro” kisvesi altında yıkıldığında, bu ülke üzerinde yaşayan ve adalete ihtiyaç 
duyan istisnasız herkes artık sessiz ve kimsesiz kalacaktır.
Bizler, aşağıda isimleri yazılı barolar olarak, meslek değerlerimizden 
vazgeçmeyeceğimizi; meslek örgütümüzün içi boş, sesi kısık, cübbesi düğmeli 
topluluklara indirgenmesine izin vermeyeceğimizi tarih önünde tüm Türkiye’ye 
saygı ve büyük bir kararlılıkla arz eder, herkesi seslerinin kısılmasını amaçlayan 
her türlü tahakküme karşı mücadelemize destek vermeye davet ederiz.

•Adana Barosu Başkanlığı
•Adıyaman Barosu Başkanlığı
•Afyonkarahisar Barosu Başkanlığı
•Ağrı Barosu Başkanlığı 
•Aksaray Barosu Başkanlığı
•Amasya Barosu Başkanlığı 
•Ankara Barosu Başkanlığı
•Antalya Barosu Başkanlığı
•Ardahan Barosu Başkanlığı
•Artvin Barosu Başkanlığı 
•Aydın Barosu Başkanlığı 
•Balıkesir Barosu Başkanlığı
•Bartın Barosu Başkanlığı 
•Batman Barosu Başkanlığı
•Bilecik Barosu Başkanlığı
•Bingöl Barosu Başkanlığı
 •Bitlis Barosu Başkanlığı 
•Bolu Barosu Başkanlığı  
•Burdur Barosu Başkanlığı
 •Bursa Barosu Başkanlığı 

•Çanakkale Barosu Başkanlığı
•Çankırı Barosu Başkanlığı
•Çorum Barosu Başkanlığı
•Denizli Barosu Başkanlığı
•Diyarbakır Barosu Başkanlığı
•Düzce Barosu Başkanlığı
•Edirne Barosu Başkanlığı
•Erzurum Barosu Başkanlığı
•Eskişehir Barosu Başkanlığı
•Gaziantep Barosu Başkanlığı
•Giresun Barosu Başkanlığı
•Gümüşhane-Bayburt Bölge BB
•Hakkari Barosu Başkanlığı
•Hatay Barosu Başkanlığı 
•Iğdır Barosu Başkanlığı 
•Isparta Barosu Başkanlığı
•İstanbul Barosu Başkanlığı
•İzmir Barosu Başkanlığı  
•Kahramanmaraş Barosu Başkanlığı
•Karabük Barosu Başkanlığı

•Karaman Barosu Başkanlığı 
•Kars Barosu Başkanlığı 
•Kastamonu Barosu Başkanlığı 
•Kayseri Barosu Başkanlığı 
•Kırıkkale Barosu Başkanlığı 
•Kırklareli Barosu Başkanlığı
•Kırşehir Barosu Başkanlığı 
•Kilis Barosu Başkanlığı 
•Kocaeli Barosu Başkanlığı
•Konya Barosu Başkanlığı
 •Kütahya Barosu Başkanlığı
•Malatya Barosu Başkanlığı
•Manisa Barosu Başkanlığı
•Mardin Barosu Başkanlığı
•Mersin Barosu Başkanlığı
•Muğla Barosu Başkanlığı 
•Muş Barosu Başkanlığı 
•Nevşehir Barosu Başkanlığı
•Niğde Barosu Başkanlığı
 •Ordu Barosu Başkanlığı  

•Osmaniye Barosu Başkanlığı
•Rize Barosu Başkanlığı 
•Sakarya Barosu Başkanlığı
•Samsun Barosu Başkanlığı
•Siirt Barosu Başkanlığı 
•Sinop Barosu Başkanlığı 
•Sivas Barosu Başkanlığı 
•Şanlıurfa Barosu Başkanlığı
•Şırnak Barosu Başkanlığı
•Tekirdağ Barosu Başkanlığı
•Tokat Barosu Başkanlığı  
•Trabzon Barosu Başkanlığı
•Tunceli Barosu Başkanlığı
•Uşak Barosu Başkanlığı  
•Van Barosu Başkanlığı 
•Yalova Barosu Başkanlığı 
•Yozgat Barosu Başkanlığı
•Zonguldak Barosu Başkanlığı
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BURSA BAROSU

20 Haziran Dünya Mülteciler Günü’nde basın açıklaması

Birleşmiş Milletler 
(BM) Yüksek 

Mülteci Komiserliği’nin 
yayınladığı son rapora 
göre dünya nüfusunun 
yüzde 1’ini oluşturan 
79,5 milyon insan 
zorla evlerinden ve 
yurtlarından edilmiştir. 
Türkiye, zorla yerinden 
edilmiş 4 milyonu aşkın 
insana ev sahipliği 
yapmaktadır. Bu konuda 
ülkemiz dünyada birinci 
sıradadır.
Ancak Türkiye, 1951 
tarihli Cenevre 
Sözleşmesi’ne 
koyduğu çekince 
sebebiyle, sadece 
Avrupa’dan gelen 
sığınmacılara mültecilik 
statüsü tanımaktadır. 
Uluslararası ve geçici 
koruma statüsünde 
olan sığınmacıların 
Türkiye’de kalıcı bir 
korunma statüsü 
bulunmamaktadır. Bu 
durum başta sağlık hakkı 
olmak üzere birçok 
hakka erişim konusunda 
ciddi sorunlara yol 
açmaktadır.
Bunun yanı sıra 
geçtiğimiz mart ayında 
Türkiye-Yunanistan 
sınırında yaşananlar 
sırasına pek çok mülteci 
hayatını kaybetmiş, 
binlerce mülteci de 
hak ihlaline uğramıştır. 
Sınırda yaşanan bu 
insanlık dramının üstüne 
bütün dünyayı etkisi 
altına alan Covid-19 
pandemisi, hassas ve 
kırılgan durumdaki 

mültecilerin durumunu 
daha da kötüleştirmiştir.
Ülkemizde kayıt 
dışı istihdam edilen 
sığınmacılar ya çok uzun 
saatler düşük ücretle 
çalışmaya mecbur 
bırakılmış ya da hiçbir 
hakkı verilmeden 
işten çıkarılmışlardır. 
6458 sayılı kanunda 
çalışma izni olmadan 
çalışma sınır dışı etme 
sebeplerinden biri 
olarak sayıldığı için 
hak ihlaline uğrayan 
mülteciler hukuki 
statülerini kaybetme 
veya sınır dışı edilme 
kaygısı ile herhangi bir 
şekilde yargı sürecine 
başvuramamaktadırlar. 
Bu durum hem 
ülkemizdeki kayıt 
dışı istihdam oranını 
arttırmakta hem de 
birçok mülteciyi kötü 
çalışma koşulları altında 
çalışmak zorunda 

bırakmaktadır. Gerekli 
yasal düzenlemeler 
yapılarak bu 
sorunun çözülmesi 
gerekmektedir.
Bursa Barosu olarak 
karşılaşılan her hak 
ihlalinde olduğu gibi 
mültecilere yönelik 
yapılan bütün hukuka 
aykırı uygulamaların 
ve hak ihlallerinin de 
karşısında olduğumuzu 
kamuoyuna 
duyuruyoruz. Yetkilileri 
de, ulusal mevzuatımızı, 
taraf olduğumuz 
uluslararası sözleşmelere 
uyumlu hale getirilmesi 
için harekete geçmeye 
ve tüm devletler ile 
uluslararası kuruluşları; 
hak ihlallerini 
durdurmaya ve 
sorumluluklarını yerine 
getirmeye çağırıyoruz.
Kimsenin zorla yerinden 
edilmediği günlerin 
gelmesini umut 

ediyoruz.
BURSA BAROSU 
MÜLTECİLER VE 
YABANCILAR HUKUKU 
KOMSİYONU
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Albayraklar’ın kağıt fabrikası
planına Danıştay’dan yine iptal

Uluslararası 
Öneme Sahip 
Sulak Alan 
statüsündeki İznik 
Gölü yakın mesafe 
koruma alanında, 
Albayrak Turizm 
Seyahat AŞ kağıt 
fabrikası için 
Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı’nca 
yapılan plan 
değişikliği 
Danıştay 
tarafından bir kez 
daha iptal edildi. 
Kararı ve yaşanan 
süreci Bursa 
Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun 
açıkladı.

Çevre ve Şehircilik 
Bakanlığı’nca 2 

Ekim 2013 tarihinde 
1/25.000 ölçekli İznik 
Gölü Çevre Düzeni 
İmar Planı’nda yapılan 
değişiklikle, Albayrak 
Turizm Seyahat AŞ’nin 
Bursa’nın Orhangazi 
İlçesi sınırlarında, İznik 
Gölü’ne 540 metre 
mesafede kağıt fabrikası 
inşa etmesi olanaklı 
kılınmaya çalışıldı. Plan 
değişikliği üzerine, 
Bursa’da yıllardır 
sağlıklı çevrede yaşama 

hakkının öncüleri 
arasında yer alan 
Bursa Barosu, TMMOB 
Ziraat Mühendisleri 
Odası Bursa Şubesi ve 
Orhangazi’de ikamet 
eden Av. Erol Çiçek, 
plan değişikliğinin iptali 
için dava açtılar.
Davada yaşanan süreci 
ve gelinen son aşamayı 
anlatmak üzere Bursa 
Barosu Yönetim Kurulu 
üyeleri, Çevre ve Kent 
Hukuku Komisyonu 
üyeleri Av. Eralp Atabek, 
Av. Ali Arabacı, Av. 
Cumhur Özcan, Av. 
Yasemin Gençyiğit 
ve Av. Erol Çiçek’in 
de katılımıyla basın 
açıklaması yapan Gürkan 
Altun, dava konusu 
plan değişikliği yapılan 
bölgenin, İznik Gölü 
yakın mesafe koruma 
alanında kaldığını 
söyledi. “Mahkemeye 
sunulan belgelerden 
de bu apaçık bellidir. 
Dolayısıyla bilirkişi 
ve keşif incelemesini 
gerektirecek bir durum 
görmeyen Bursa 2. 

İdare Mahkemesi, plan 
değişikliğini 8 Ekim 
2014 tarihli kararıyla 
iptal etmiştir” diye Altun 
şöyle devam etti:

KARARI ONAYAN 
5 HAKİMDEN 3’Ü 
DEĞİŞTİRİLDİ
“Bursa 2. İdare 
Mahkemesi’nin bölgenin 
hukuki statüsü nedeniyle 
bilirkişi incelemesine 
başvurmamasında 
teamüllere ve hukuka 
aykırı olan bir durum 
söz konusu değildir. 
Danıştay 6. Dairesi 
bu kararı, 2’ye karşı 
üç oyla onamıştır. 
Karara muhalif üyeler, 
yapılan değişikliğin üst 
ölçekli planla uyumlu 
olup olmadığı, keşif 
ve bilirkişi incelemesi 
yapıldıktan sonra karar 
verilmesi gereğini ileri 
sürmüşlerdir. Onama 
kararından sonra, 
aynı daireden karar 
düzeltme isteminde 
bulunulmuştur. Bu 
aşamada onama 
kararı veren Danıştay 

6. Dairesi’nin beş 
üyesinden üçü 
değişmiştir.
Karar düzeltme aşaması 
istisnai bir yol olmasına 
rağmen; aynı daire 
bu kez 22 Mayıs 2017 
tarihinde ‘gerekirse 
keşif ve bilirkişi 
incelemesi yaptırılarak, 
işin esası hakkında 
karar verilmesi’ne 
hükmederek 1’e karşı 4 
oyla kararı bozmuştur. 
Gerekçe ise Danıştay’ın 
ilk kararına karşı çıkan 
üyelerle aynıdır. Hatta, 
eski heyetten daha 
önce onama yönünde 
oy kullanan bir üye 
bu kez hiçbir gerekçe 
göstermeden bozma 
yönünde oy kullanmıştır.

ANLAŞILMASI ZOR 
REDDİ HAKİM TALEBİ
Bozma üzerine 
dosya tekrar Bursa 2. 
İdare Mahkemesi’ne 
gelmiş; davacıların 
direnme istemine 
rağmen, mahkeme 
bozmaya uymuştur. 
Plan değişikliği yapılan 
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bölgede, biyolog, 
ziraat mühendisi, çevre 
mühendisi, şehir plancısı 
ve harita mühendisinden 
oluşan 5 kişilik bilirkişi 
heyetiyle keşif yapılıp, 
32 sayfalık bilirkişi 
raporu hazırlanmıştır. 
Plan değişikliğinin 
hukuka uygun olmadığı 
pek çok hukuki ve 
bilimsel nedenle 
ayrıntılı bir şekilde ifade 
edilmiştir.
Bilirkişi raporu davacılar 
lehine gelince, davanın 
müdahili olan şirketin 
avukatları, nedense 
mahkeme başkanı 
hakkında ‘reddi hakim’ 
talebinde bulunmuştur. 
Bu talep üzerine 
mahkeme başkanı 
davadan çekilmiş ve 
ikinci karar yeni oluşan 
heyet tarafından 
verilmiştir. Mahkeme 
başkanının yerine 
heyete katılan hakim, 
davanın reddi yönünde 
oy kullanmıştır. Plan 
değişikliğinin ikinci kez 
iptali üzerine, kararın 
temyiz incelemesini 
yapan Danıştay dairesi 
kararı oybirliğiyle 
onamıştır.”

YARGI GÖREVİ YAPANI 
ETKİLEME SUÇU
Danıştay kararları ile 
birlikte kağıt fabrikası 
yapmak isteyen Albayrak 
AŞ ile aynı grupta 
yer alan Yeni Şafak 
gazetesinin, mahkeme 
aleyhine yayınlara 
başladığını söyleyen 
Bursa Barosu Başkanı 
Altun, “Gerçekleri 

gizleme ve kamuoyunu 
yanıltma amaçlı gazete 
yazılarıyla ‘yargı görevi 
yapanı etkileme’ suçu 
işlenmiş ve işlenmeye 
devam edilmektedir” 
diyerek devam etti:
“Kağıt fabrikası ile 
ilgili ‘ÇED olumlu’ 
kararı, Bursa 3. İdare 
Mahkemesi tarafından 3 
Temmuz 2015 tarihinde 
iptal edilmiş ve bu karar 
Danıştay 14. Dairesi 
tarafından onanıp 
kesinleşmesine rağmen;
Yeni Şafak Gazetesi’nde 
yazılan bir haberde 
‘Mahkeme davalı tarafın 
Uludağ Üniversitesi 
başta olmak üzere çeşitli 
üniversitelerde Ziraat 
Yüksek Mühendisi, 
Yüksek Peyzaj Mimarı, 
İnşaat Yüksek Mühendisi 
ve Yüksek Şehir Plancısı 
olarak görev yapan 
profesörlerin olumlu 

bilirkişi raporunu 
da görmezden 
geldi. Söz konusu 
bilirkişi raporunda 
arazinin tarım olarak 
kullanılmasının İznik 
Gölü’ne zarar vereceği 
değerlendirmesi dikkate 
alınmadı’ denilmiştir.

PARAYLA ALINMIŞ 
RAPOR MAHKEMEYİ 
BAĞLAMAZ
Gazetenin ‘olumlu’ 
dediği bilirkişi raporu, 
Albayrak AŞ tarafından 
ücreti ödenerek satın 
alınmış bir rapordur. 
Kaldı ki davalı ya da 
müdahil tarafından 
‘bilirkişi raporu’ diye 
mahkeme sunulan 
rapor hiçbir şekilde 
mahkemeyi bağlamaz.
Mahkeme kararına 
da yansıdığı gibi, 
mahkemece atanan 

bilirkişilerin raporunda 
‘dava konusu taşınmazın 
arazi ve kullanım özelliği 
itibariyle tarımsal 
niteliği korunacak alan 
kapsamında kaldığı, 
alanın sulu tarım 
yapılabilmesi nedeniyle 
mutlak tarım arazisi 
olduğu’ saptaması 
vardır.
Yine gazete haberindeki 
‘Mahkeme planın iptal 
gerekçesinde bölgenin 
RAMSAR bölgesi 
olduğunu öne sürdü’ 
ifadesi gerçeğe aykırıdır.
Haberdeki ‘Mahkeme 
karar verirken, bölgede 
çok sayıda bulunan 
çağın gerekliliklerine 
uygun olmayan 
teknolojik donanımlara 
sahip sanayi tesisinin 
olmasını görmezden 
geldi’ cümlesi 
çarpıtmadır. Zira 
mahkemeler, önlerine 
gelen davaya bakar, 
dava konusu yerin 
etrafında ne var deyip, 
kendiliğinden dava 
üretemezler.

İLERİDE BİR DAVA DAHA 
OLURSA?!...
Çevredeki tesislerin bir 
kısmı ‘kazanılmış hak’ 
ilkesi gereği varlığını 
sürdürmekte, bunların 
dışında hukuka aykırı 
tesis varsa, bunlara 
izin veren ve göz 
yumanlar, başta Bursa 
Büyükşehir Belediyesi 
ve Çevre Şehircilik 
İl Müdürlüğü’dür. 
Yakındaki bir döküm 
tesisinin planlarının 
ve işyeri ruhsatlarının 
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aynı davacıların 
açtığı davalarda iptali 
sağlanmıştır. Hatta 
bazıları için ‘çevreyi 
kasten kirletme’ 
suçundan Bursa Ağır 
Ceza Mahkemesi’nde 
açılan dava da takip 
edilmektedir.
Gazete haberinde 
‘Davanın tarafı 
mahkemece bilirkişi 
olarak atandı’ denilerek 
sataşılan şehir plancısı 
bilirkişi, Şehir Plancıları 
Odası Bursa Şubesi 
başkanlığını yıllar önce 
bırakmıştır. Haberde 
yazıldığı gibi, söz 
konusu davalarda Şehir 
Plancıları Odası Bursa 
Şubesi hiçbir zaman 
davacı da olmamıştır. 
Gazetenin çamur atma 
çabası bu bakımdan da 
abestir.
Savunma haklarını 
kendilerine bırakmakla 
birlikte, gazete 
haberinde nedense 
doğrudan mahkeme 
başkanı ve bilirkişi hedef 

seçilmiştir. Müdahil 
şirket, kağıt fabrikası 
yapmakta hala ısrarcı 
mıdır ki, ileride bir 
dava daha olursa, ona 
bakacak mahkemeyi 
ve bilirkişileri şimdiden 
baskı altına almaya mı 
çalışmaktadır?

PARALEL HAKİMLER 
SUÇLAMASI!
İznik Gölü kıyısına 
hukuksuz bir şekilde 
kağıt fabrikası kurmak 
isteyen gruba ait Yeni 
Şafak Gazetesi, Bursa 
Demirtaş Organize 
Sanayi Bölgesi’nde 
yapılmak istenen termik 
santralin ‘ÇED olumlu 
raporu’ hakkındaki 
davada da iptal kararı 
veren aynı mahkeme için 
7 Ocak 2016 tarihinde 
‘Paralel hakimler santrali 
durdurdu’ başlıklı haber 
yayınlamıştır.
Haberde ‘… santrali 
inşaatı, olumlu ÇED 
raporuna rağmen Bursa 
2. İdare Mahkemesi’nce 

durduruldu. Paralel 
yapının santralin çevreye 
zarar verdiği algısı 
sonrası alınan kararda, 
paralel hakimler ve 
çevrecilerin etkili olduğu 
belirtiliyor’ şeklindeki 
ifadeyle, hakimler 
hakkında FETÖ’cü 
yakıştırması yapılmıştır. 
Kaderin cilvesine bakın 
ki, santral projesinin 
sahibi Demirtaş 
Organize Sanayi 
Bölgesi’nin yönetim 
kurulu başkanı Ferudun 
Kahraman, FETÖ’den 
mahkumiyet alan Bursa 
Valisi Şehabettin Harput 
ile aynı zamanda FETÖ 
soruşturmasından 
aylarca tutuklu kalmış, 
hakkında dava açılmıştır.

COVID-19 PANDEMİSİ 
AKILLANDIRMIŞ 
OLMALI
Covid-19 salgınının da 
gösterdiği gibi, doğa 
katliamı ve yağması, 
biyoçeşitliliğin kaybına 

ve ekosistemlerin 
çöküşüne neden 
olmaktadır. Bu tehdidi 
ve çöküşü engellemek 
için herkesin elini taşın 
altına koyması gereken 
zamanları yaşıyoruz. 
Mevcut sistemin bu 
şekilde sürdürülmesi 
halinde, doğa yeni 
dengesine ulaştığında 
insan türü bu dünyada 
olamayabilir. Covid-19, 
ekolojik yıkımları 
sürdüren anlayışa karşı 
bir uyarıdır ve mesaj 
anlaşılmazsa bunun gibi 
daha pek çok salgın 
hastalık veya felaket baş 
gösterecektir.
Tüm ekosistemleri ve 
geleceği tehdit eden 
ekolojik yıkımları 
aynen sürdürme 
anlayışına ve bunun 
sonucu olan hukuka 
aykırı idari işlemlere 
karşı mücadelemizi 
aynı kararlılıkla 
sürdüreceğimizin 
bilinmesini isteriz.”
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Bursa Barosu, yaklaşık 
2,5 yıldır tutuklu 

bulunan ve ölüm 
orucunda 140 günü 
geride bırakan Av. Ebru 
Timtik ve Av. Aytaç 
Ünsal’ın tahliye edilmesi 
ve ölüm orucunun 
sonlandırılması için çağrı 
yaptı.
Bursa Barosu CMK 
Eğitim ve Koordinasyon 
Merkezi Salonu’nda 
düzenlene basın 
açıklamasına, Bursa 
Barosu Yönetim 
Kurulu üyeleri, Çağdaş 
Avukatlar Grubu üyeleri, 
sivil toplum örgütleri ve 
siyasi parti temsilcileri 
katıldı.
Bursa Barosu Başkanı 
Av. Gürkan Altun, 
Türkiye’nin, demokratik, 
laik hukuk devletinin 
temel ilkelerinin yok 
edilmeye çalışıldığı, 
savunma hakkı, yargı 
bağımsızlığı, adil 

yargılanma hakkının ihlal 
edildiği, yargının kurucu 
unsuru, yurttaşların hak 
arama özgürlüğünün 
temsilcisi olan avukatlara 
ve meslek örgütümüz 
barolara yönelik 
müdahale ve saldırıların 
hiç olmadığı kadar 
arttığı bir süreçten 
geçtiğini söyleyerek 
başladığı açıklamaya 
şöyle devam etti:

MESLEKİ FAALİYET SUÇ 
DEĞİLDİR!
“Bugün birçok 
meslektaşımız hakkında 
mesleki faaliyetleri 
nedeniyle hukuka 
aykırı bir şekilde 
soruşturmalar açılmakta, 
birçok meslektaşımız 
tutuklu yargılanmakta, 
meslektaşlarımızın 
savunma görevini ifa 
etmeleri kısıtlanmakta 
veya engellenmektedir.

Bilindiği üzere; 2,5 
yıldır tutuklu bulunan 
Çağdaş Hukukçular 
Derneği üyesi 
meslektaşlarımızdan Av. 
Ebru Timtik ve Av. Aytaç 
Ünsal bir süredir adil 
yargılanma ve adalet 
talebiyle başladıkları 
açlık grevi eylemlerini 
ölüm orucuna 
çevirmişlerdir.
Daha önceki basın 
açıklamalarımız 

ile kamuoyuyla 
paylaştığımız üzere ÇHD 
üyesi meslektaşlarımızın 
yargılandıkları dava 
celseleri baromuz 
tarafından yerinde 
takip edilmiş ve birçok 
hukuksuzluk tespit 
edilmiştir.

BAŞTAN SONA 
HUKUKSUZ SÜREÇ
Hatırlanacağı üzere; 

“Ölüm orucundaki Timtik 
ve Ünsal adil yargılanmalı”
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Yargılandıkları davanın 
ilk duruşmasında ÇHD 
üyesi meslektaşlarımızın 
tamamı hakkında 
mahkeme heyeti 
tarafından oybirliği ile 
tahliye kararı verilmesine 
rağmen, tahliyeleri 
saatlerce geciktirilmiş, 
tahliye olmalarının 
hemen ardından da 
savcılığın itirazı ile 
haklarında tutuklamaya 
yönelik yakalama kararı 
çıkartılmış, hukuksuz 
bir süreç sonunda 
meslektaşlarımız 
yeniden tutuklanmıştır. 
Tahliye kararı veren 
mahkeme heyeti de 
dağıtılarak başka bir 
heyet atanmıştır.
Tüm yargılama 
aşamasında AİHS ‘in 6. 
maddesi ve Anayasa’nın 
36. maddesi ile güvence 
altına alınan adil 
yargılanma hakkı ilkesi 
ihlal edilmiştir. Yine 
ceza yargılamasının 
temel ilkelerine ve 
usul hükümlerine de 
tamamen aykırı bir 
yargılama yapılmış, 
tanık/gizli tanık ifadeleri 
ile varlığı meçhul bazı 
belgelere dayanılarak, 
delillerin gerçekliği ve 
yasallığı araştırılmadan 
18 meslektaşımız 
hakkında 159 yıl hapis 
cezası verilmiştir. 
Yargılama süresince 
meslektaşlarımızın 
savunma hakları 
kısıtlanmış, savunmanın 
delil değerlendirmesi, 
tevsii tahkikat taleplerini 
ve savunmalarını 
sunması beklenmeden, 

son sözleri dahi 
sorulmadan, haklarında 
mahkumiyet hükmü 
tesis edilmiştir. 
Dava şu an Yargıtay 
incelemesindedir.

ÜZGÜN VE KAYGILIYIZ!
Meslektaşlarımızın 
seslerini kamuoyuna 
duyurmak ve taleplerinin 
karşılanması için ağır 
sonuçları olacak ölüm 
orucu yolunu tercih 
etmeleri karşısında 
üzgün ve kaygılıyız.
Meslektaşlarımızın 
talepleri hukuki 
ve yasaldır “adil 
yargılanma” talep 
etmektedirler. Esasen 
bugün ülkemizde tüm 
yurttaşlarımızın talebi de 
adil yargılanmadır.  
Ölüm orucunda 140 
günü geride bırakan ve 
2,5 yıldır tutuklu bulunan 
meslektaşlarımızın 
pandemi nedeniyle de 
cezaevi koşullarında 
tutulmaları büyük 
bir hayati risk 
oluşturmaktadır. Tutuklu 
meslektaşlarımızın 
hukuki ve insani 
taleplerinin karşılanarak, 
salgın koşulları 
da gözetilerek bir 
an önce tahliye 
edilmelerini, AİHS ve 
Anayasa ile güvence 
altına alınmış adil 
yargılanma koşullarının 
sağlanmasını talep 
ediyor, meslektaşlarımızı 
da çok geç olmadan 
ölüm orucu eylemlerini 
sonlandırmaya davet 
ediyoruz. Kamuoyuna 
saygılarımızla sunarız.”

Bursa Barosu, 
Muhsin Özdamar 
Ortaokulu’na 
bilgisayar bağışladı
Bursa Barosu, Karacabey Muhsin Özdamar 
Ortaokulu Müdürlüğü’nün, okulun bilişim 
ve yazılım atölyesinde kullanılmak üzere 
bilgisayar talebine olumlu yanıt verdi. Baro 
odalarında önceden kullanılan 4 bilgisayar 
onarımları yapılarak, Muhsin Özdamar 
Ortaokulu Müdürü Engin Vural’a Bursa Barosu 
Başkanı Av. Gürkan Altun tarafından teslim 
edildi. Teslim töreninde Başkan Yardımcısı Av. 
Metin Öztosun ile yönetim kurulu üyesi Av. 
Yıldırım Hacıoğlu da bulundu. Okul Müdürü 
Engin Vural, Başkan Altun’a teşekkür plaketi 
verdi.
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Bursa Barosu, 
haftalardır köylülerin 

direnişine rağmen 
ruhsatsız bir şekilde 
polis korumasında 
yapımına devam edilen 
Nilüfer İlçesi’ne bağlı 
Çalı beldesindeki 
hidroelektrik santralı 
(HES) inşaatını 
durdurabilmek için Bursa 
Çevre Platformu ile 
birlikte Çalı’daydı.
Köylülerle birlikte yapılan 
ve Bursa Barosu Başkan 
Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun’un da katıldığı 
basın açıklamasını Bursa 
Çevre Platformu adına 
DOĞADER üyesi Murat 
Demir okudu. “HES 
yapma boşuna yıkacağız 
başına”, “Yağma, talan 

varsa, isyan haktır”, 
Toprağıma, suyuma, 
ormanıma dokunma” 
sloganları eşliğinde 

okunan açıklama şöyle:
“Aylardır neredeyse 
tüm dünyada olduğu 
gibi memleketimizde 

de Covid-19’a karşı 
mücadele veriyoruz. 
Ne yazık ki pandemi ile 
mücadelemizin yanında 

Çalı’daki ruhsatsız HES inşaatı
belediye tarafından durduruldu
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doğa mücadelesi vermek 
zorunda kalıyoruz. 
Çünkü egemenler, aç 
gözlü şirketler karlarına 
kar, sermayelerine 
sermaye katabilmek 
için doğamıza, 
toprağımıza, suyumuza 
yani yaşam alanlarımıza 
saldırıyorlar. Salda’da, 
Kaz Dağları’nda, 
Kirazlıyayla’da aynı 
iflah olmaz mantığı 
görüyoruz.
Ama bizler doğa 
savunucuları, köyüne 
toprağına sahip 
çıkanlar, derede yüzen 
balıkların, ormanda 
yaşayan sincabın yaşama 
hakkını savunanlar 
olarak mücadeleden 
bir adım bile geri 
durmadık, durmayacağız. 
Doğayı talan etmekten 
çekinmeyen şirketler bu 
süreçte hem işçilerinin 
sağlığını hiçe saymıştır 
hem de bizlerin 
sağlığını tehdit etmiştir. 
Karantina günlerinde 
de olduğu gibi 
normalleşme sürecinde 
de mücadelemiz artarak 
devam edecek.
Bugün 5 Haziran dünya 
çevre günü. Maalesef 
bugünü neşe içerisinde 
kutlayamıyoruz. Çünkü 
bulunduğumuz bu 
toprakları savunmak 
zorundayız. Şu 
gördüğünüz yeşilin bin 
bir tonu yok olmasın 
diye buradayız. Eğer biz 
bugün burada olmazsak 
HESçi şirket yaklaşık 
3 bin metrekarelik 
alanı betona 
boğacak. Çocukken 
oynadığımız bu dereye 

giremeyeceğiz. Yazın 
kavurucu sıcaklığında bu 
ağaçların gölgesinde, 
bu derenin serinliğinde 
vakit geçiremeyeceğiz. 
Şu kurbağaların sesini 
duyamayacağız. 
Tek duyduğumuz 
santralin çark sesleri 
tek gördüğümüz beton 
yığınlar ve hüzün olacak.
Bu su bize atalarımızdan 
çocuklarımıza 
devretmemiz için miras 
kaldı. Bizim bu topraklara 
olan borcumuz 

var. Gördüğünüz 
bahçelerden günlerdir 
erik yiyoruz, çilek yiyoruz, 
yakında kiraz yiyeceğiz, 
vişneler olacak. Ova 
da meyvelerimiz 
olgunlaşıyor, neden 
hala suyumuz yok? Her 
yaz olan su neden bu 
yaz yok? Bozulmayacak 
dediğiniz sulama sistemi, 
zarar görmeyecek 
dediğiniz çiftçi şimdiden 
zarar görüyor. Tarım 
bu topraklarda ilk 
medeniyetlerden beri 

devam eden bir şey. 
Bu topraklar birçok 
medeniyete ev sahipliği 
yapmış topraklar. 
Bulunduğumuz yerin 100 
metre ilerisi 3. derece 
arkeolojik sit alanıdır.
Yaşamın devamlılığını 
parayla görenlere 
sesleniyoruz. Bunun 
yanlış olduğunu paranın 
yenmeyeceğini anlayın 
artık. Üretemezsek 
tükeniriz. Bizler bu 
topraklara baktığımızda 
cenneti görüyoruz fakat 
onlar baktığında sadece 
para görüyorlar, enerji 
görüyorlar, maden 
görüyorlar.
Peki ne uğruna tüm 
bu yaşananlar? Orta 
düzeyde bir fabrikanın 
tüketeceği enerjiyi 
üretmek uğruna mı 
bunca çaba. Buradaki 
annelerimizin ahını 
almaya çocuklarımızın 
geleceğini çalmaya 
değer mi? Buradaki 
her insanların sağlığıyla 
oynamaya değer mi? 
5 köyün tarım için 
kullandığı bu suyu riske 
atmaya değer mi? Bizler 
bu konuda çok kararlıyız. 
Kanımızın son damlasına 
kadar mücadele 
edeceğiz. Onlar bu 
dereye inemeyecek. 
İneceklerse de ağaçların 
önünde, suyumuzun 
önünde bu gövdeleri bu 
yürekleri görecekler.”
Açıklamanın ardından, 
Bursa Barosu Çevre 
Komisyonu’nun çabaları 
sonucunda HES hafriyatı 
Nilüfer Belediyesi 
tarafından durduruldu.
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Bugün demokratik temsil 
ve halk iradesinin meclise 

yansıması konusunda bir 
hukuksuzluğa daha tanıklık 
ettik. HDP Hakkari Milletvekili 
Leyla Güven, Diyarbakır 
Milletvekili Musa Farisoğulları 
ve CHP İstanbul Milletvekili 
Enis Berberoğlu haklarında 
kesinleşmiş mahkeme kararı 
bulunduğu gerekçesiyle 
TBMM Genel Kurulunda 
kararlarının okunmasından sonra 
milletvekillikleri düşürülmüş, 
akabinde haklarında çıkartılan 
yakalama kararları sonucu 
milletvekilleri gözaltına alınarak 
tutuklanmışlardır.
Mevcut iktidar hem yerel düzeyde 
hem de ulusal düzeyde yurttaşın 
iradesine karşı yargı eliyle bir 
mücadele başlatmıştır. Bunun 
sonucu olarak Mart 2019 yerel 
yönetimler seçiminden bu yana 
HDP’ye mensup 45 belediyeye 
kayyum atanmıştır. Türkiye’nin 
özellikle Doğu ve Güneydoğu 
Bölgesinde yerel düzeyde 
ortadan kaldırılan halk iradesi, 
son olarak üç milletvekilinin de 
milletvekilliklerinin düşürülmesi 
ile bir üst boyuta tırmandırılmıştır. 
Hiç kimsenin suç işleme 

özgürlüğünün olmadığı 
ilkesine sonuna kadar saygı 
duymaktayız. Ancak tarafsızlığını 
ve bağımsızlığını yitirmiş Türkiye 
yargısının son dönemlerde vermiş 
olduğu kararların, uluslararası 
hukuk kurallarına ve AİHM 
içtihatlarına aykırılığının bu kadar 
su yüzüne çıktığı bir zamanda 
mahkeme kararları gerekçe 
gösterilerek üç milletvekilinin 
vekilliklerinin düşürülmesini 
kabul etmiyoruz. Özellikle politik 
aktörlere yönelik AİHM tarafından 
da tespit edilen hukuka aykırılıklar 

ve ayrımcı uygulamalar karşısında 
bu hukuksuz süreci “mahkeme 
kararı” ile açıklamak bizler 
açısından kabul edilir bir durum 
değildir.
Halkın oyları ile seçilen 
milletvekillerinden teşekkül 
eden TBMM’yi, demokrasiye 
ve evrensel hukuk ilkelerine 
dönmeye; bu adaletsiz, ayrımcı 
ve ötekileştirici uygulamalardan 
vazgeçmeye; TBMM’nin varlık 
sebebi olan halk iradesine saygı 
duymaya davet ediyoruz.

19 baro başkanı TBMM’yi varlık sebebi olan
halk iradesine saygı duymaya çağırdı

Adana Barosu Başkanı Av. Veli KÜÇÜK
Adıyaman Barosu Bşk. Av. Mustafa KÖROĞLU
Ağrı Barosu Başkanı Av. Salih AYDIN
Artvin Barosu Başkanı Av. Ali Uğur ÇAĞAL
Batman Barosu Başkanı Av. Abdülhamit ÇAKAN
Bingöl Barosu Bşk. Av. Hanifi BUDANCAMANAK
Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan ALTUN
Diyarbakır Barosu Başkanı Av. Cihan AYDIN
Gaziantep Barosu Başkanı Av. Bektaş ŞARKLI
Hakkari Barosu Başkanı Av. Ergün CANAN

Hatay Barosu Başkanı Av. Ekrem DÖNMEZ 
İzmir Barosu Başkanı Av. Özkan YÜCEL 
Mardin Barosu Başkanı Av. İsmail ELİK
Muş Barosu Başkanı Av. Feridun TAŞ
Siirt Barosu Başkanı Nizam DİLEK
Şırnak Barosu Başkanı Av. Nuşirevan ELÇİ
Tunceli Barosu Başkanı Av. Kenan ÇETİN
Urfa Barosu Başkanı Av. Abdullah ÖNCEL
Van Barosu Başkanı Av. Zülküf UÇAR
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Bursa Barosu’nun suç duyurusu üzerine dava açıldı
AKİT TV SUNUCUSUNUN 5 YILA KADAR HAPSİ İSTENDİ
Bursa Barosu adına 

Başkan Av. Gürkan 
Altun’un suç duyurusu 
üzerine açılan davada 
Küçükçekmece 
Cumhuriyet Başsavcılığı, 
“Manşetlerin Dili” adlı 
programda Cumhuriyet 
gazetesinin ‘Şeriat 
Çalıştayı’ başlıklı manşet 
haberi üzerinden Işık 
Kansu’yu hedef gösteren 
ve “gazete binasına 
el bombası atalım” 
diyen Akit TV sunucusu 
Celal Fatin Dağıstanlı 
hakkında 6 aydan 5 yıla 
kadar hapis cezası istedi.

“HADİ CUMHURİYET’E 
EL BOMBASI ATALIM”
Akit TV’de gazete 
haberlerinin 
yorumlandığı 
“Manşetlerin Dili” adlı 
programa Yeni Akit 
Gazetesi Sorumlu 
Yazı İşleri Müdürü Ali 
İhsan Karahasanoğlu 
da katılmış, sunucu 
Celal Fatin Dağıstanlı, 
Cumhuriyet Gazetesi’nin 
20 Aralık 2019 tarihli 
sayısındaki “Şeriat 
Çalıştayı” başlıklı 
manşetinden ötürü 
şunları söylemişti:
“Cumhuriyet bize tuzak 
kuruyor. Şeriat Çalıştayı! 
Işık Kansu yazıyor. Bunu 
görünce bana yetti. 
Dedim ki, Cumhuriyet 
bizi tuzağa çekiyor. 
Hadi gidelim. Madem 
Cumhuriyet şeriata savaş 

açtı. Hep birlikte orada 
toplanıp 
Hadi gidelim. Hep 
birlikte orada toplanıp 
Cumhuriyet gazetesi 
önüne bir el bombası 
atalım.”
Küçükçekmece 
Cumhuriyet Başsavcılığı 
tarafından hazırlanan 
iddianamede 
Cumhuriyet Vakfı, 
Yenigün Haber Ajansı ve 
Işık Kansu suçtan zarar 
gören, Bursa Barosu 
adına Başkan Gürkan 
Altun da şikayetçi olarak 
yer aldı.

DAĞISTANLI: SÖZLERİM 
ŞİDDET TAVSİYESİ 
İÇERMİYOR
İddianamede ifadesine 
yer verilen Celal Fatin 
Dağıstanlı, sözlerinin
konu bütünlüğünden 
ve bağlamından 
kopartılarak, sanki ‘hadi 

toplanalım Cumhuriyet’e 
el bombası atalım’ amaç 
ve kastı ile söylenmiş 
gibi lanse edildiğini, 
sözlerinin şiddeti tavsiye 
eden, çağrıştıran ifadeler 
içermediği gibi tam 
tersine bir kaos rtamı 
meydanma getirmek 
için yapılan, şiddete 
çağıran yayınlarının 
kınanması ve bu 
yayınlara karşı insanları 
uyarma görevinin yerine 
getirilmesinden ibaret 
olduğunu ifade etti. 
Dağıstanlı Işık Kansu’yu 
hedef alır bir ifadesi 
olmadığını belirtti.
Ancak iddianamede, 
Dağıstanlı’nın sözlerinde 
özle biçim arasındaki 
dengenin korunmadığı 
belirtilerek şu ifadelere 
yer verildi:
“Sözlerin suç işlemeye 
tahrik etme suçunun 
unsuru olan etkili bir 
şiddet çağrısı olarak 

anlaşılabileceği, 
şüphelinin suç işleme 
kastı olmadığına 
dair savunmaları 
doğrultusunda 
suç işleme kastının 
gerçekleşip 
gerçekleşmediği 
hususunun 
mahkemenizce takdir 
edilmesi gerektiği, 
şüpheli hakkında atılı 
suçtan kamu davası 
açmaya yeter delil 
ve şüphe oluştuğu 
anlaşılmaktır.”

İLK DURUŞMA 
14 OCAK 2021’DE
Dağıstanlı hakkında 6 
aydan 5 yıla kadar hapis 
cezası istendi. Suç, basın 
ve yayın yoluyla işlendiği 
için verilen ceza yarı 
oranında artırılabilecek. 
İlk duruşma 
Küçükçekmece 5. Asliye 
Ceza Mahkemesi’nde 14 
Ocak 2021’de yapılacak.
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Haziran ayında ruhsat alan yeni meslektaşlarımız

Züleyha Erdoğan

Merve Budak

Neslihan Kahraman

Didem Kaya

Zeynep Zehra Doğan

Taha Erden Erdoğdu

Gökmen Asyalı

Şule Karagöz

Veysel Aslan

Abdülkadir Gündüz

Asya Akın

Buse Alzafer

Emre Türk

Alperen Selcen

Bilge Ergün


